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INZERUJTE za 
VÝHODNÉ CENY, 
už od 39 eur!

Mesto pochybilo, zamenili aj 
pozemok pod električkou
Mesto prišlo v projekte 

električky do Petržalky 
na chybu. Pri zámene pozem-
kov pod Kráľovou horou totiž 
spoločnosti J&T Real Esta-
te predalo aj 1600 m2, ktoré 
zasahujú do budúceho tra-
sovania električky. Pozemok 
sa nachádza na petržalskej 
strane pri Bosákovej. Podľa 
primátora Milana Ftáčnika by 
dohoda s investorom nemala 
byť problémom. S J&T Real 
Estate už predbežne roko-
vali, čo podľa agentúry SITA 
potvrdila aj hovorkyňa spo-
ločnosti Katarína Krajňá-
ková. Zasahujúci kus pozem-

ku zamenia v tej istej lokalite 
za rovnako veľkú parcelu vo 
vlastníctve mesta. „My príde-
me do zastupiteľstva s týmto 
návrhom, v opačnom prípade 
môžeme ísť aj cestou nájmu, 
ako sme to vysporadúvali 
s inými priestormi,“ uviedol 
Milan Ftáčnik. Podľa primáto-
ra tam investor plánuje vybu-
dovať parkovacie miesta. Iný 
podobný problém už podľa 
neho v trase električky nie je. 
„Všetko ostatné je vyspo-
riadané,“ dodal primátor.  

(pj)

Bývalý vedúci oddelenia mestského 
majetku čelí trestnému oznámeniu
Po tom, čo mestský 

poslanec Ján Hrčka 
upozornil na nezhody pri 
losovaní znalcov pre hod-
notenie majetku mesta pri 
jeho predajoch, na magis-
tráte prišiel o miesto ve-
dúci oddelenia mestského 
majetku Ivan Krištof.  
 Kauza okolo zle nastave-

ného softwéru pre náhodný 

elektronický výber však bude 

mať aj trestno-právnu dohru. 

Na Ivana Krištofa podal mi-

nulý týždeň podpredseda po-

litického hnutia NOVA Gábor 

Grendel trestné oznámenie. 

 Náhodný elektronický vý-

ber sa na losovanie znalcov 

používa od roku 2012. „Rok 

od spustenia losovania som si 

všimol, že výber je veľmi ne-

proporčný,“ uviedol Ján Hrč-

ka na svojom blogu. Hrčka si 

všimol, že niektorí znalci boli 

vylosovaní „aj tridsaťpäťkrát“ 

a niektorí ani raz. Nakoniec si 

Hrčka vypýtal od magistrátu 

samotný losovací program. 

„Hneď som v ňom objavil chy-

bu, ktorá znemožňovala výber 

jedného znalca,“ vysvetľuje 

Hrčka. Program na losovanie 

je tabuľka, v ktorej sú pod čís-

lami uvedené mená znalcov. 

Tzv. náhodný generátor čísel 

po stlačení klávesnice vygene-

ruje číslo a podľa neho sa vylo-

suje znalec, ktorý je v tabuľke 

pod daným číslom. Program 

v počítači Ivana Krištofa však 

negeneroval číslo deväť a tak 

znalec pod týmto číslom ne-

mohol byť vylosovaný. 

Program sa asi nepoužíval
Problémom je, že znalec 

s týmto číslom znalecké po-

sudky pre mesto robil.

(pokračovanie na str. 3) 
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Podarí sa organizátorom budúci rok 
zlomiť magickú hranicu 10 000 bežcov?

Už tradičný a najväč-
ší maratón v Brati-

slave priniesol počas 
uplynulého víkendu 5. a 
6. apríla rekordný počet 
súťažiacich. Na  9. roční-

Bratislava pre 
všetkých opäť s 
pestrým programom 

Bohatý program podujatia 
Dni otvorenej samosprá-

vy - Bratislava pre všetkých, 
sa začína už na sv. Juraja. Vo 
štvrtok 24. apríla je na progra-
me otvárací koncert VIII. 
medzinárodného festivalu 
detských, mládežníckych a 
dospelých zborov v Bratislave 
Slovakia Cantat 2014.  
 Z množstva ďalších podu-
jatí môže medzi ťaháky patriť 
aj Bratislava Brand festi-
val, ktorý bude od 25. aprí-
la od 13,00 hod. v Starej 
tržnici. V sobotu 26. apríla 
možno priláka na prvé po-
schodie Primaciálneho paláca 
maliar Stanislav Harangozó, 
ktorý tu vystaví svoje súčas-
né diela na tému Bratislavy. 
Od šestnástej hodiny bude na 
Primaciálnom námestí pol-
hodinový fanfárový koncert. 
Ešte predtým, predpoludní o 
desiatej hodine dôjde k sym-
bolickému odpečateniu 
mestských brán v podaní 
Tovarišstvo starých bojo-
vých umení a remesiel. 

MHD počas podujatia
 Na viacerých linkách budú 
počas víkendu 26. a 27. apríla 
premávať posilnené spoje. 
Na Hrad Devín: Premávať 
budú autobusové linky 28 od 
Mosta SNP. 
Do ZOO: So skráteným in-
tervalom medzi spojmi budú 
premávať autobusy na linke 
č. 31 s trasou Trnavské mýto, 
Námestie slobody, Staromest-
ská, Lafranconi, ZOO, Cinto-
rín Slávičie údolie a tak isto aj 
na linke č. 32 po trase Hlavná 
stanica, Kramáre, ZOO, Bota-
nická, Dlhé diely. 
Na Železnú studienku: Linka 
43 bude premávať z Patrónky 
až na Kačín. 

 (red, rl)

ku mestského maratónu 
bežalo spolu rekordných 
8036 bežcov v siedmich 
disciplínach. 
 Najdlhšia, maratónska 

trať, sa stala korisťou bežcov 

z Kene. Medzi mužmi zvíťa-

zil v traťovom rekorde Joel 

Mwangi s časom 2:18, medzi 

ženami zabehla trať najrých-

lejšie Keňanka Alice Kiboro-

vá (2:42). 

Organizátori tento rok pri-

pravili program aj pre tých 

menej súťaživých. Mohli sa 

zúčastniť, napríklad bežec-

kého tréningu - History Run, 

ktorý viedol päťkilometrovou 

traťou okolo najvýznamnej-

ších historických pamiatok 

Bratislavy spojený s krátkym 

výkladom. 

(red, rl)

foto Viva
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Zmodernizujú športový areál, na 
ktorom vyrastal aj olympijský víťaz

V Ružinove bude tento 
rok už päť zrekonštru-

ovaných školských špor-
tových areálov. Najnovšie 
sa miestna samospráva 
dohodla so súkromným 
investorom na oprave are-
álu pri Základnej škole na 
Kulíškovej ulici. 
 Táto známa základná 
škola kedysi pripravila na 
športovú dráhu mnohých vý-
znamných československých 
i slovenských športovcov. 
Pripravoval ich najmä vyni-
kajúci pedagóg Pavol Safko. 
Bol pri začiatkoch kariéry 
viacerých významných slo-
venských atlétov – napríklad 
výškarov Romana Moravca, 
Petra Horáka a diaľkarky 
Márie Devínskej. Jeho ruka-
mi ale prešli aj ďalší špičkoví 
športovci - olympijský víťaz z 
Montrealu 1976 a trojnásobný 
majster sveta v cyklistickom 
šprinte Anton Tkáč, basket-
balista Stanislav Kropilák, 
alebo legendy slovenského 
hokeja bratia Marián, Peter 
a Anton Šťastní. 
 Školské športovisko pri 
ZŠ Kulíškova zrekonštruuje 
spoločnosť HB Reavis Slova-
kia.  Ružinov s ňou uzavrela 
zmluvu o spolupráci. „Na 
základe tejto zmluvy nám 
zrealizuje atletickú bežec-
kú dráhu s tartanovým 
povrchom, doskočisko a 

multifunkčné ihrisko s te-
nisovým kurtom,“ uviedol 
starosta Ružinova Dušan 
Pekár. „Vybudovanie moder-
nej bežeckej dráhy a tenisové-
ho ihriska považujeme za náš 
dar deťom, mládeži a obyva-
teľom mestskej časti Ružinov,“ 
povedal výkonný riaditeľ HB 
Reavis Adrián Rác. Firma už 
investovala do niekoľkých  
podobných projektov a vo ve-
rejnoprospešných aktivitách 
určite pokračovať.
 Práce na Kulíškovej by sa 
mali rozbehnúť najmä počas 
letných prázdnin a športovis-
ko bolo pre deti pripravené 
hneď, ako začne nový škol-
ský rok. Areál bude okrem 
vyučovacích hodín otvorený 
aj verejnosti. Školský športo-
vý areál je jediný v Ružinove, 
ktorý revitalizuje súkromná 
spoločnosť, ostatné rekon-
štruuje mestská časť zo svojho 
rozpočtu. Peniaze na to vyčle-
nili ružinovskí poslanci. 
 Prvým obnoveným špor-
toviskom, kde si tartanová 
bežecká dráha okamžite našla 
množstvo fanúšikov, je Areál 
Nevädzová. Pred dokončením 
je športovisko pri ZŠ Vrútoc-
ká a tento rok príde na rad 
okrem spomenutej ZŠ Ku-
líškovej aj športový areál ZŠ 
Medzilaborecká a ZŠ Ružová 
dolina.

(rl, red)

Predaj majetku očami 
mestských poslancov
Súčasný primátor Mi-

lan Ftáčnik v minulom 
volebnom období, ako 
poslanec mestského za-
stupiteľstva, často kritizo-
val skutočnosť, že mesto 
neustále predáva svoje 
pozemky a majetok. V  
tomto poslednom voleb-
nom roku, bolo napríklad 
do programu  prvého mar-
cového mestského zastu-
piteľstva (6. 3. 2014) na-
vrhnutých 37 bodov, ktoré 
sa zaoberali predajom ma-
jetku, zväčša pozemkov. 
Spýtali sme sa preto nie-
ktorých poslancov, čo si o 
tom  myslia. 

Na zastupiteľstve 6. 3. 2014 
bolo do programu zarade-
ných 37 bodov, ktoré navrho-
vali predaj pozemkov, alebo 
nehnuteľností mesta. Je to 
vždy potrebné? V ktorých 
prípadoch by mesto malo 
hľadať (uplatniť) iné rieše-
nia ako predaj?

Vladislav 
Hečko, 
mestský 
poslanec:
 Najprv si 
zadajme otáz-
ku, prečo sa 
majetok mesta predáva. Dô-
vodov je určite veľa.

Ja však predaje vnímam hlav-
ne ako dôsledok schváleného 
rozpočtu poslancami, ktorý 
na príjmovej časti počíta s 
príjmami z predaja majetku. 
Ak sa má teda napĺňať 
príjmová stránka rozpočtu 
a následne mohli zreali-
zovať schválené projekty, 
iná cesta zrejme už nie je.
 Pri každom predaji si tre-
ba však zadať balík otázok: Po 
prvé - je takáto nehnuteľnosť 
pre mesto nevyužiteľná? Po 
druhé - nezaťažuje vlastníctvo 
takejto nehnuteľnosti rozpo-
čet mesta? Po tretie - je pre-
dajná cena adekvátna v čase a 
priestore? Po štvrté - čo sa zo 
získaných fi nancií z predaja dá 
zrealizovať v prospech mesta 
a jeho občanov?

Peter Lenč, 
mestský 
poslanec: 
 Čo sa týka 
predaja mest-
ského majetku, 
je to zrejme 
nutnosť, vzhľadom na systém 
fi nancovania miest a obcí 
na Slovensku, ale určite to 
nie je systémová záležitosť. 
Raz sa majetok rozpre-
dá úplne a tento zdroj fi -
nancovania zanikne. Mne 
samotnému samotný predaj 
majetku neprekáža, pokiaľ sa 

majetok zhodnocuje 
pre mesto výhodným 
spôsobom. Iný spô-
sob by bol prenájom, 
ale to je administra-
tívne náročné a ma-
gistrát to popri iných 
povinnostiach, ne-
zvláda. Predaj je pre 
vedenie mesta vždy 
jednoduchší a výhod-

Mesto prisľúbilo zvyšovanie podielu cyklodopravy, podarí sa to?

Primátor prisľú-
bil zvyšovanie 

podielu cyklodopravy na 
celkovom objeme dopra-
vy v meste. Tohtoročný 
rozpočet však na projekty 
spojené s cyklodopravou 
vyčlenil dokonca nižšiu 
sumu ako minulý rok. 

Michal Feik, 
poradca 
primátora
 Zvýšiť po-
diel cyklistov 
chceme preto, 
aby sa v meste žilo zdravšie. 
Aby bolo menej emisií a škod-
livých plynov, hluku, prachu a 
negatívnych účinkov na zdra-
vie Bratislavčanov. Bicykel 
spĺňa tieto ciele úplne ideálne: 
je cenovo dostupný, netre-
ba doňho tankovať pohonné 
hmoty, je nehlučný, skladný 
a jeho používatelia nemusia 
prácne hľadať miesto na par-

kovanie. V porovnaní s pre-
chádzajúcimi rokmi v meste 
viditeľne pribudol počet cyk-
listov. Je to aj preto, že mesto 
začalo cyklistickú dopravu 
výrazne podporovať, budo-
vať cyklotrasy, maľovať cyk-
lopruhy, osádzať cyklostoja-
ny. Pomohla tomu aj výrazná 
mediálna podpora bicyklova-
nia. Kým na začiatku roku 
2011 bolo v rozpočte na 
cyklodopravu 31 500 eur, 
v roku 2013 to už bolo 776 
tisíc eur. Za tieto peniaze 
sme zrealizovali v roku 2011 
tri projekty, v ďalšom roku 12 
projektov a v roku minulom 
10 projektov. Kým pred dvomi 
rokmi išlo najmä o investície 
do maľovania cyklopruhov a 
projektovú prípravu, v minu-
lom roku už išlo najmä o do-
pravné stavby a rekonštrukcie. 
Okrem toho máme priprave-
ných viac ako dvadsať štúdií 
a projektových dokumentácií. 
Čo sa týka roku 2014, primá-
tor navrhol rozpočet na cyk-

listickú dopravu približne vo 
výške minuloročného rozpoč-
tu, teda vo výške 750 tisíc eur. 
Poslanci Mestského zastupi-
teľstva nakoniec túto sumu 
znížili na súčasných 411 tisíc 
eur, čo je z môjho pohľadu 
nie celkom uvážené, pretože 
predchádzajúce obdobia sme 
venovali najmä (ale nielen) 
projektovej príprave. Bez toho 
to jednoducho nejde. Tesne 
pred realizáciou sme teda 
museli viaceré projekty poza-
staviť. Na strane druhej, pred-
pokladám, že vo verejnom ob-
starávaní sa nakoniec nemalé 
prostriedky ušetria. Rovnako 
rátame s viacerými projektmi 
fi nancovaných zo sponzorstva 
a grantov, ktoré sú už vo vy-
sokom štádiu prípravy a tesne 
pred realizáciou. V konečnom 
dôsledku bude pravdepodob-
ne objem zrealizovaných cyk-
listických projektov na úrovni 
minulého roku aj napriek niž-
šiemu rozpočtu.

Tomáš 
Peciar, 
Cyklokoalícia
 V roku 
2012 Cykloko-
alícia zorga-
nizovala petíciu, pod ktorou 
bolo podpísaných 3333 oby-
vateľov Bratislavy. Cieľom pe-
tície bolo, aby mesto vyčlenilo 
z rozpočtu alokovaného na 
dopravu aspoň 5 % na cyklo-
dopravu. Na základe vyhláse-
nia primátora o tom, že chce 
dosiahnuť 5 percent obyvate-
ľov využívajúcich bicykel ako 
hlavný dopravný prostriedok, 
sme navrhli alokovať takýto 
podiel z dopravného rozpočtu 
na rozvoj cyklodopravy. Keď-
že Bratislava deklarovala plán 
mať 8 % cyklistov v roku 2020. 
To však treba náležite pripra-
viť. V roku 2012 to bola nula, 
ale podarilo sa nájsť zlomok 
percenta. Nakoľko v Brati-
slave máme podľa zdrojov 
(www.oma.sk) 2500 km ciest 
pre motorové vozidlá a iba 66 

km ciest pre bicykle. Potrebu-
jeme spraviť obrovský krok 
– priam skok k vybudovaniu 
cyklo-infraštruktúry. Minulo-
ročný rozpočet už-už vyzeral 
celkom nádejne, čakali sme, 
že aspoň v roku 2014 sa priblí-
žime k avizovaným 5 percen-
tám, avšak opak bol pravdou, 
keďže na rok 2014 je rozpočet 
ešte nižší. Momentálne čísla 
sú: Doprava a komunikácie - 
147 354 274 a z toho Cyklis-
tická a pešia doprava - 411 000 
čo je 0,28 %.
 Mesto plánuje rozbehnúť 
systém mestských zdieľaných 
bicyklov už v priebehu tohto 
roku, lenže takýto systém po-
trebuje pre správne fungova-
nie bezpečnú cyklosieť. Ak si 
zoberieme napr. dochádzkový 
bod na Hlavnej stanici, tak 
mesto absolútne nemotivuje 
návštevníkov Bratislavy (nie 
turistov, ale ľudí cestujúcich 
do mesta za prácou) na použi-
tie trvalo udržateľnej dopravy.

(bak)

„Keby sa program používal, 

na chybu by sa prišlo, keďže 

sa podľa môjho názoru jed-

noznačne nepoužíval, na chy-

bu sa neprišlo,“ uviedol Hrč-

ka. Posudky písal dokonca aj 

znalec, ktorý ani v programe 

nebol a v zozname boli aj dve 

znalkyne, ktoré pracujú vo fi r-

me bývalého spoločníka Ivana 

Krištofa.

Bývalý vedúci oddelenia mestského 
majetku čelí trestnému oznámeniu

 Tieto pochybenia podľa 

Grendela „zakladajú dôvodné 

podozrenie, že výber znalcov 

bol manipulovaný úmyselne 

pre dosiahnutie nižšej predaj-

nej ceny mestského majetku, 

čo mohlo mať za následok po-

škodenie hlavného mesta na 

úkor fyzických a právnických 

osôb, ktoré mestský majetok 

nadobudli za takto stanovené 

ceny. Zároveň vzniká podo-

(dokončenie zo str. 1)

nejší, sú z toho rýchle a jedno-
duchšie získateľné peniaze a 
tie je vždy treba.

Zuzana 
Dzivjáková, 
mestská 
poslankyňa:
 Som zá-
sadne proti. 
Ide o nesys-
témový prístup, pre mesto 
nevýhodné predaje, šité 
na mieru konkrétnym ku-
pujúcim alebo fi nančným 
skupinám. 
 Sú aj iné možnosti. Predaj 
Motešického paláca, Lekárne 
Salvator, pozemkov a obchod-
ného podielu mesta v Tehel-
nom poli, výmenu pozemkov 
Kráľová hora považujem za 
najhoršie rozhodnutia v hos-
podárení s majetkom mesta v 
tomto volebnom období.

(rl)

zrenie, že obsah znaleckých 

posudkov bol úmyselne mani-

pulovaný zo strany takto „vy-

žrebovaných“ znalcov“. Pre 
pochybnosti pri losovaní 
sa na magistráte zaviedli 
aj nové pravidlá pre výber 
znalcov. Pri každom žrebo-

vaní je prítomný jeden z ná-

mestníkov primátora a robí sa 

z neho zápis. 

(pj)

Každá palica 
má dva konce

Kauza pochybného vý-

beru znalcov na oce-

ňovanie majetku mesta 

má svoju obeť. Je ňou vy-

soký úradník bratislavské-

ho magistrátu. Primátor 

Ftáčnik vyvodil pracov-

noprávnu zodpovednosť a 

úradníka prepustil. Gesto, 

ktoré sa snaží primátor 

prezentovať ako principiál-

ny postoj transparentného 

mesta. Ide však len o ges-

to, ktoré odpútava pozor-

nosť od potreby vyvodenia 

politickej zodpovednosti. 

Primátorom a starostom 

zákonodarcovia totiž ne-

dávno významne posilnili 

kompetencie. Môžu si sami 

bez súhlasu zastupiteľstva 

menovať svojich námestní-

kov, zástupcov, riaditeľov 

magistrátu, či prednostov. 

Sami si môžu určovať or-

ganizačný poriadok na 

úrade. Takáto koncentrá-

cia moci však nie je zdra-

vá. Možno je pre niekoho 

príjemná, lebo sa nemusí 

dohadovať s poslanca-

mi. Možno je lákavá, lebo 

umožňuje zamestnať si 

svojich straníckych blíz-

kych a známych. Je to však 

kompetencia nedeliteľná.  

Ale každá palica má dva 

konce. A na tom druhom 

je zodpovednosť a tá je tiež 

nedeliteľná. Ak zlyhá úrad-

ník, ktorého som si vybral a 

ustanovil do funkcie, som 

za neho plne zodpovedný. 

A preto by mal primátor 

Ftáčnik chlapsky priznať 

svoju politické zlyhanie.  

A nemal by sa u svojich 

politických priateľov v NR 

SR ďalej dožadovať ďalších 

zákonov, ktoré posilňujú 

právomoci primátora, na-

príklad menovať riaditeľov 

mestských podnikov. Lebo 

bude zodpovedný aj za 

neporiadok v zoologickej 

záhrade, čistotu pri bazéne 

v plavárni a nepokosený 

trávnik na cintoríne. A 

bude to zodpovednosť ne-

deliteľná. A nevyhovára-

teľná...

(bak)
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Rozvoj cyklodopravy na 
Slovensku a v Bratislave viazne 
aj kvôli fi nanciám

Aj keď sa magistrát pod 
vedením primátora Mila-
na Ftáčnika zameral na 
rozvoj cyklistiky v mes-
te, jej rozvoj v zaostá-
va mnohých aspektoch. 
Poddimenzované je naj-
mä fi nancovanie, a to  aj 
napriek snahám o vyčle-
nenie väčšieho množstva 
peňazí pre tento segment 
v rozpočte. Mesto s viac ako 
400 000 obyvateľmi by akútne 
potrebovalo aj generel cyklis-
tickej  dopravy. Susedná mo-
ravská metropola Brno má už 
od roku 2010 koncepčný do-
kument pod názvom Generel 
cyklistickej dopravy na území 
mesta Brna. Generel popisuje 
trasy vedenia cyklistickej do-
pravy a navrhuje ich technic-
ké riešenie. Je koncepčným 
materiálom, ktorý charak-
terizuje dané územie, prináša 
aktuálny stav siete cyklistic-
kej infraštruktúry, venuje sa 
celonárodným súvislostiam 
rozvoja cyklodopravy, ktoré 
sú deklarované v Národnej 
stratégii cyklistickej dopravy v 
Českej republike. Mesto Brno 
má okrem tohto generelu ešte 
aj generel verejnej dopravy a 
generel pešej dopravy. 

Národná stratégia 
rozvoja cyklistiky
 Slovensko má od roku 
2013 Národnú stratégiu roz-
voja cyklistickej dopravy 
a cykloturistiky. V nej sa okrem 
iného konštatuje, že štáty zá-
padnej Európy majú národné 
cyklostratégie už niekoľko 
desaťročí. Mnohé z nich do-
siahli dvojciferný podiel 
cyklodopravy na mobilite 
mestského obyvateľstva 
- Holandsko (27%), Dánsko 
(19%), či Nemecko (10%). 
Viaceré holandské mestá do-
sahujú podiel cyklodopravy 
na všetkých jazdách od 35 
do 40 %. 

Auto prepraví 
najmenej ľudí 
 Podľa príručky Európ-
skej komisie pre cyklistiku, 
„v mestách je možné prepraviť 
na pruhu širokom 3,5 metra, 
čo je bežný jazdný pruh, za 
1 hodinu 22 000 osôb koľa-
jovým vozidlom, 19 000 ľudí 
pešo a 14 000 osôb na bicykli, 
ale len 9 000 ľudí autobusom 
a 2 000 ľudí automobilom.“ 
Mnoho slovenských miest a 

obcí nemá ani jediný kilome-
ter cyklistických chodníkov. 

Financovanie 
rozvoja cyklistiky
 Ako sa konštatuje v Ná-
rodnej stratégii, na Slo-
vensku doteraz neexistuje 
systematický prístup k fi nan-
covaniu výstavby cyklistickej 
infraštruktúry ani k propa-
gácii cyklistickej dopravy. Zo 
štátneho rozpočtu nejde na 
podporu cyklodopravy nič. Jednou 
z mála možností na fi nanco-
vanie cyklistickej infraštruk-
túry je využitie štrukturálnych 
fondov EÚ. Aj keď Bratislav-
ský samosprávny kraj využil 
v minulosti na rozvoj cyklot-
rás peniaze z fondov EÚ, ide o 
mizivé percento vzhľadom na 
to, koľko by rozvoj cyklodo-
pravy ročne potreboval.

Nový km 
cyklotrasy = 250 000 eur 
 Ako uvádza zmienený do-
kument, na výstavbu segrego-
vaných cyklociest je potreb-
né kalkulovať so stavebnými 
nákladmi v priemernej výške 
250 000 eur/1 km. Je to cena 
bez doplnkovej infraštruk-
túry, teda bez odpočívadiel, 
informačných tabúľ, smerov-
níkov a pod. Predpokladané 
náklady na doplnkovú infraš-
truktúru činia 0,5 % z celko-
vých priemerných nákladov 
na 1 km novovybudovaných 
segregovaných cyklociest, čo 
predstavuje 1 250 Eur/km.

Rozpočet na cyklodopra-
vu v Bratislave sa znížil
 Kým v roku 2013 bolo pre 
STaRZ schválených na cyklo-
dopravu spolu 776 tis. eur, na 
roku 2014 je to podstatne me-
nej - 411 000 eur. V roku 2012 
to bolo 491 tis. eur a v roku 
2011 iba 32 tis. eur. 
 Bratislava, okrem budova-
nia a zlepšovania kvality cyk-
lotrás, potrebuje zvýšiť bez-
pečnosť cyklistov jazdiacich 
po komunikáciách a vybudo-
vanie priechodov pre cyklis-
tov. Tých je v meste ako šafra-
nu. Osádzanie cyklostojanov 
je síce dobrým počinom, no 
slúži najmä turistom. Ak chce 
Bratislavčan jazdiť do práce na 
bicykli, musí mať aj potrebné 
zázemie. Napríklad, v podobe 
cyklogaráží, či sprchy a pod. 

(rl)

Zelenú parcelu v Slávičom 
údolí chcelo mesto predať, 
obyvatelia sú proti
Obyvatelia Bartókovej 

ulice v Slávičom údolí 
bojujú proti zastavaniu ze-
lenej plochy v susedstve ich 
domov. Vlastníkom pozemku 
je mesto, ktoré sa ho už viac-
krát snažilo predať. Napo-
sledy začiatkom marca, kedy 
bol návrh jeho predaja pred-
ložený poslancom. Obyvatelia 
Bartókovej však primátorovi 
predložili petíciu proti pre-
daju, a to už v septembri mi-
nulého roka. Nesúhlas s pre-
dajom vyjadrila aj starostka 
Starého Mesta Táňa Rosová 
listom primátorovi, v kto-
rom sťahuje predošlý súhlas 
s predajom. „Stotožňujem sa 
s argumentami obyvateľov 
uvedenými v petícii doručenej 
mestskej časti a uprednostňu-
jem iné využitie predmetné-
ho pozemku,“ uviedla v liste 
Rosová. Predaj pozemku bol 
zo začiatku marca presunutý 
na náhradný termín. Po do-
hode s primátorom obyvatelia 
z dotknutej oblasti pripravili 
informačný materiál, ktorý 
mal poslancov oboznámiť s 
argumentami prečo pozemok 
nezastavať. „Náš postoj mal 
byť tlmočený poslancom 
na zasadnutí 26. 3. 2014, 
ale počas rokovania bol 
návrh na vyhlásenie pre-
daja tohto „nášho“ po-
zemku náhle stiahnutý,“ 
píšu obyvatelia Bartókovej. 
Ako uvádzajú, primátor im 
tento krok ani nevysvetlil. 

Paradoxne však potom vy-
znieva vysvetlenie, ktoré nám 
zaslal hovorca mesta. „Primá-
tor Milan Ftáčnik stiahol bod 
k predaju pozemku v Slávi-
čom údolí na základe jeho 
stretnutia s občanmi, ktorí 
s prípadným predajom mest-
ského pozemku nesúhlasia 
a navrhujú iné alternatívy rie-
šenia,“ uviedol hovorca Brati-
slavy Stano Ščepán, „stiahnu-
tie bodu nebráni občanom, 
aby svoju petíciu predložili 
primátorovi mesta a poslan-
ci sa ňou môžu zaoberať aj v 
prípade, ak by nedosiahla po-
trebný počet podpisov,“ dodá-
va. 

O čo v petícii ide?
 Obyvatelia Bartókovej 
ulice prichádzajú v petícii 
s viacerými argumentami, 
prečo parcelu nezastavať. 
Problémom je napríklad te-
rén, ktorého nestabilita podľa 
petičiarov spôsobila v pri-
ľahlých budovách a chodníku 
aj trhliny. Iný problém pred-
stavuje riešenie prístupovej 
komunikácie. Tá by musela 
viesť v blízkosti domov, cesta 
by dokonca mala byť „prero-
bená“ zo súčasného chodníka. 
Obyvatelia by chceli parcelu 
využívať ako oddychovú zónu. 
Chcú preto zmeniť jej určenie 
v územnom pláne a mestu 
preto zaslali viacero podnetov 
pre zmenu územného plánu. 

(pj)

Keby som 
bol ja  

starostom 
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O čom viete, že 
je to zásluha 
starostu Karlovej 
Vsi?

Keby boli 
voľby dnes, 
volili by ste ju?

Keby ste boli 
starostom, čo by 
ste urobili ako 
prvé?

Píšte na adresu 
sefredaktor@
bakurier.sk 
Ďalšou mestskou 
časťou bude 
Lamač.

Komunálne voľby koncom 
tohto roka dajú odpoveď 
na to, ako ich lídri naplnili 
svoje sľuby a či presved-
čili svojich obyvateľov, 
že si zaslúžia pokračovať  
v starostovskom kres-
le. Pripravili sme preto 
pre vás možnosť vyjadriť  
svoj názor a zapojiť sa do 
ich hodnotenia. 

V každom čísle prinesieme 
výber z vašich názorov na 
prácu vedenia vašej mest-
skej časti, a to v abecednom 
poradí pokračujeme Karlo-
vou Vsou, kde je starostkou 
Iveta Hanulíková.      

Preto, obyvatelia, návštevníci, 
či čitatelia, ktorí sa chcete se-
riózne vyjadriť k spravovaniu 
tejto mestskej časti, napíšte 
nám do stredy 16. apríla pár 
krátkych postrehov na nasle-
dujúce tri otázky.

Na Kačín začne jazdiť linka 
MHD od 26. apríla
Bratislavský dopravný 

podnik opäť spúšťa 
koncom apríla možnosť 
vyviesť sa do známej re-
kreačnej lokality Kačín au-
tobusom MHD. Linka číslo 
43 začne premávať počas 
tohtoročných dní Brati-
slava pre všetkých, ktoré 
budú 26. a 27. apríla. 
 Na otázku, či sú do Le-
soparku zaradené ekologické 
autobusy, dopravný podnik 
odpovedal, že počas pracov-
ných dní jazdia na linke 43 au-
tobusy značky Tedom, ktoré 
sú s pohonom CNG. „Počas 
voľných dní sa na linke vypra-
vujú kĺbové autobusy s poho-

Pod Žižkovou pokračuje archeologický 
výskum, ulica je čiastočne uzatvorená

Na niekdajšom Zuc-
kermandli pokračuje 

archeologický výskum v 
súvislosti s budúcou vý-
stavbou projektu „Poly-
funkčného mestského 
centra Zuckermandel, ce-
lok Žižkova, Bratislava“. 
Ide o tretiu fázu priesku-
mu, tá druhá sa začala už 
v lete minulého roka.
 Zároveň sa v severnej časti 

územia už začali stavebné prá-

ce na upevňovaní oporného 

múru. Ako nám povedal riadi-

teľ Mestského ústavu ochrany 

pamiatok (MÚOP) Ivo Štas-

sel, prvá etapa bola v roku 

2007 v priestoroch bývalého 

autobazáru Súčasná tretia eta-

pa sa týka výkopov južne od 

Žižkovej ulice, vrátane samot-

nej Žižkovej. „Na priestore 
bývalého parkoviska sa 
budú hľadať predovšet-
kým zvyšky meštianskej 
zástavby Vo východnej 
časti Žižkovej ulice sa 
bude pátrať po zaniknu-
tom opevnení Podhradia,“ 

uviedol riaditeľ MÚOP. Ako 

ďalej informoval, predstihový 

výskum by mal trvať do júna 

tohto roka Doteraz boli počas 

3.etapy výskumu nájdené oča-

kávané nálezy - zvyšky novo-

vekej zástavby Podhradia, kto-

rá bola asanovaná v 60-tych 

rokoch 20. storočia. 

 (rl)

Časť promenády v Eurovea je 
znefunkčnená, pomedzi letné 
sedenia jazdia nákladiaky

Začiatkom júna minulé-
ho roka zaplavila voda 

z vysokej hladiny Dunaja 
časť novej nábrežnej pro-
menády v Eurovea a došlo 
k jej krátkodobému zne-
funkčneniu. Časť prome-
nády v Eurovea je odsta-
vená aj v týchto dňoch.
 Príčinou našťastie nie je 
vyliata voda z koryta Dunaja, 
ale čerpadlo. Kusisko trávni-
ka je zasypané štrkom a ze-
minou, časť promenádneho 
chodníka je zanesený hlinou. 
Na mieste pracuje aj malý že-
riav, pomedzi letné sedenia 
s návštevníkmi kaviarní jazdia 
nákladiaky. Koniec promená-
dy pri Eurovea zas nie je úpl-

ne funkčný kvôli rozoberaniu 
Starého mosta.
 Ako nás informovali 
z magistrátu hlavného mes-
ta, v okolí prvého vysunuté-
ho „mostíka“ pred Euroveou 
opravuje spoločnosť čerpadlo, 
ktoré chladí vodu z Dunaja. 
„Z toho dôvodu je časť tráv-
natej plochy na nábreží uza-
tvorená, promenáda, resp. 
nábrežná zóna je však plne 
funkčná a návštevníci si môžu 
bez problémov užívať oddych 
a relax. Práce by mali byť 
ukončené najneskôr prvý má-
jový týždeň,“ uviedol hovorca 
Bratislavy Stano Ščepán. 

(rl) 

nom CNG. V prípade poruchy 
alebo mimoriadnej udalosti sa 
môže stať, že na tejto linke je 
nasadené aj iné záložné vo-
zidlo,“ informovala hovorkyňa 
DPB Adriana Volfová. 
 Autobusy „lesoparkovej“ 
linky 43 jazdia v stanovených 
intervaloch na Kačín od roku 
2010 mimo zimnej sezóny. 
Pred štyrmi rokmi bolo na 
Deň Bratislavčanov a otvore-
nej samosprávy, odovzdané 
zrekonštruované táborisko a 
upravené výletné miesto na 
Kačíne.

(rl)

Londýn investuje do cyklodopravy 913 miliónov libier.
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Na Einsteinovej má vyrásť 
polyfunkčné centrum

Na Einsteinovej oproti 
Inchebe, má onedl-

ho vzniknúť polyfunkčné 
centrum. Verejnosť môže 
zámer pripomienkovať a 
nahliadnuť do 21. apríla 
na prízemí budovy magis-
trátu hlavného mesta. 
 Pripomienky a písom-
né stanovisko môžu občania 
poslať na odbor starostlivosti 
o životné prostredie Okresné-
ho úradu Bratislava na Karlo-
veskej 2 do 21. apríla.
 Investor plánuje postaviť 
na Einsteinovej ulici súbor 
administratívno–prevádzko-
vých a obytných budov s tech-
nickou vybavenosťou a par-
kovacími stojiskami. Zámer 
má dva varianty. V prvom sa 
polyfunkčné centrum skladá 
z dvoch samostatne stojacich 
objektov postavených na jed-
nom spoločnom podzemnom 
podlaží. Okrem horizontál-
nej sedempodlažnej stavby s 
prevahou administratívnych 
priestorov by tu mala vyrásť aj 
druhá 18-podlažná vertikálna 

stavba určená pre prechod-
né a trvalé bývanie. V druhej 
možnosti tvorí polyfunkčné 
centrum jeden 10-podlažný 
samostatne stojaci objekt, 
postavený na jednom pod-
zemnom podlaží. Na prízemí 
a časti druhého nadzemného 
podlažia má byť určený pre 
hlavné vstupy, obchody, služ-
by, stravovacie zariadenia. Na 
ostatných poschodiach je na-
vrhnutá administratíva. Počet 
parkovacích stojísk má byť na 
prvom podzemnom poschodí 
318 a na teréne ich bude ďal-
ších 99. 
 Predpokladaný termín za-
čatia výstavby je marec 2015 
a ukončenia - december 2016. 
Centrum má byť na Einsteino-
vej ulici oproti areálu Incheba. 
Z troch strán má byť ohrani-
čené ulicami Einsteinova, Bo-
hrova a Zadunajská. Na ďalšej 
strane je nezastavaný poze-
mok a súkromné parkovisko.

(rl)
Vizualizácia: 

Ing. arch. M. Maršala 

Nepresný počet Bratislavčanov 
stojí samosprávu milióny
Bratislava stráca milióny 

pri vyplácaní tzv. podie-
lovej dane, ktorej výška je 
určená údajmi štatistickéhu 
úradu. „Na základe údajov z 
roku 2012, keď bývalý REGOB 
(register obyvateľov) uvádzal 
452 041 obyvateľov Bratisla-
vy, ale štatistický úrad len 
415 589, predstavuje fi nančná 
strata bezmála 11 miliónov 
eur,“ uviedla tlačová tajom-
níčka Regionálneho združe-
nia mestských častí hlavného 
mesta SR Bratislavy Alžbe-
ta Klesnilová. Rozdiely však 
nájdeme aj v celoslovenskom 
registri v porovnaní s regis-
trom jednotlivých mestských 
častí. „Kým celoslovenský ku 
koncu prvého polroka 2013 
uvádzal 454 975 obyvateľov 
hlavného mesta, mestské čas-
ti ich evidovali dovedna 463 
595,“ informovala Klesnilová. 
Samospráva preto plánuje vy-
čistiť dáta o obyvateľoch vede-
ných v Registri fyzických osôb 

Ministerstva vnútra SR na 
území Bratislavy. Spoluprá-
cu prisľúbili aj mestské časti, 
ktoré zabezpečia zoznamy 
detí v predškolských zariade-
niach a školách spadajúcich 
do ich pôsobnosti, zoznamy 
narodených a zomretých za 
posledných 20 rokov, osôb 
bývajúcich v zariadeniach 
spravovaných mestskou čas-
ťou, zoznamy voličov či bez-
domovcov. Vyčistenie registra 
by mohlo znamenať zvýšenie 
príjmu z podielovej dane. 
V registri síce fi gurujú aj oso-
by, ktoré už nie sú medzi ži-
vými, štatistický úrad sa však 
„opiera o výsledky sčítania 
obyvateľov, ktoré naposle-
dy v Bratislave dopadlo ka-
tastrofálne. Pripravované 
čistenie dát by teda malo 
priniesť objektívny obraz 
o obyvateľoch,“ dodala 
Alžbeta Klesnilová. 

(bak)

Poslanci o plote okolo 
americkej ambasády nerozhodli

Mestskí poslanci mali na 
poslednom mestskom 

zastupiteľstve rozhodovať aj o 
budúcnosti plota okolo ame-
rickej ambasády. Po hodinovej 
diskusii primátor nakoniec 
materiál stiahol. „Myslím, že 
z diskusie jasne vyplýva vôľa 
poslancov uvoľniť priestor, 
ktorý dnes zaberá plot na 
Hviezdoslavovom námestí,“ 
uviedol po diskusii primátor. 
Poslanci sa však nezhodli na 
tom, do kedy by tam mal ploť 
zostať. Niektorí uprednost-
ňovali variantu nepredĺženia 
nájomnej zmluvy na mestské 
pozemky, na ktorých veľvy-

slanectvo plot postavilo. Ná-
jomná zmluva trvá do febru-
ára 2015. Druhá strana dávala 
prednosť riešeniu predĺženia 
zmluvy na osemnásť mesiacov 
s opciou, že pôjde o posled-
né predĺženie. Primátor chce 
teraz s ambasádou rokovať, 
prizvať chce aj ministerstvo 
zahraničných vecí. „Mne sa 
zdalo, že dnes by bolo príliš 
skoro nechať hlasovať, treba 
vydiskutovať a zohľadniť všet-
ky aspekty, aj tie, ktoré dnes 
v diskusii celkom zohľadnené 
neboli,“ dodal primátor.

(pj)

Zlaté vedro Milana Capáka 
získal Ružinov
Zlaté vedro Milana Capáka 

za rok 2013 dostal bra-
tislavský Ružinov.  Inštitút 
pre dobre spravovanú spo-
ločnosť samosprávu ocenil 
pre riešenie problémov, kto-
ré obyvatelia zverejňujú na 
stránke odkazprestarostu.sk. 
„Veľmi ma potešilo, že sme 
sa umiestnili v rámci sloven-
ských samospráv na prvom 
mieste aj preto, že Ružinov je 
veľká mestská časť a podnetov 
od obyvateľov je naozaj veľa. 
Naše víťazstvo je dôka-
zom toho, že  sa nám ich 

darí  riešiť,“ reagoval na 
ocenenie starosta Ruži-
nova Dušan Pekár. Ruži-
nov má aktuálne v štatistikách 
Odkazuprestarostu.sk 263 vy-
riešených a 38 nevyriešených 
podnetov. „Samozrejme, nie 
všetky podnety vyriešime, no 
je dôležité ľuďom ukázať, že tu 
nie sme preto, aby sme im há-
dzali polená pod nohy, ale aby 
sme im pomáhali, pokiaľ je to 
v našich možnostiach,“ dodá-
va Pekár.

(bak)

Letné sedenia v centre 
čakajú novinky
Jar je v plnom prúde a 

od začiatku apríla pla-
tia v Starom Meste nie-
ktoré novinky týkajúce sa 
prevádzkovateľov letných 
sedení v pešej zóne. Nové 
všeobecne záväzné naria-
denie prijali staromestskí 
poslanci v marci tohto 
roka. 
 Podľa informácií hovorky-
ne Starého Mesta Alexandry 
Obuchovej, väčšina prevá-
dzok žiadala povolenie na ex-
teriérové sedenia k 1. aprílu. 
Kvôli peknému počasiu boli 
na základe schválenej žiadosti 
letné terasy v uliciach Starého 
Mesta už aj v marci. V prípade 
exteriérových sedení miestna 
samospráva nevyžaduje tzv. 
podesty. „Na Michalskej ulici 
resp. od Michalskej ulice č. 
10 sú podesty umiestňované 
z dôvodu šikmého povrchu, 
povolenie na umiestnenie 
podest majú aj prevádzky na 
Hviezdoslavovom námestí 
- platí v prípade zimných ex-
teriérových sedení, o umiest-
nenie podest požiadali aj 
prevádzky na Ventúrskej ul. 1 
– 3,“ informovala. 

Poplatky za vonkajšie 
sedenie
 Daň za zabratie verejného 
priestranstva je rovnaká ako 

vlani - v prípade fajčiarskej 
prevádzky 1 euro/m2 na deň, 
ak ide o nefajčiarsku prevádz-
ku je to 0,80 eur/m2. Správny 
poplatok je taktiež rovnaký 
ako vlani - ak má exteriérové 
sedenie nad 20 m2, je to 400 
eur. V prípade, že má do 20 
m2, je správny poplatok 250 
eur.
 Staré Mesto eviduje asi 
80 žiadostí o možnosť obslu-
hovať zákazníkov priamo na 
dlažbe pešej zóny. 
 Ako Obuchová dodala, 
medzi najvýraznejšie zme-
ny patrí povinnosť bez-
podmienečného prekrytia 
slnečníkmi, v prípade inej 
alternatívy musí byť pred-
ložený návrh, ktorý schvá-
li komisia. Ďalej, tieniaci 
materiál nemusí byť iba z 
plátna, ale aj z iného ma-
teriálu, tak aby nenarúšal 
historický charakter pe-
šej zóny. Miestna samo-
správa bude môcť riešiť 
rozmiestnenia letného 
exteriérového sedenia na 
Michalskej ulici operatív-
nejšie v súvislosti s plá-
novanou rekonštrukciou 
Michalskej ulice. 

(rl)

Kuriér 
zaostril

Pod hradom sa 
turista bez tabúľ 
ťažko zorientuje

O tom, že Bratislavský 
hrad a jeho okolie, 

vrátane Podhradia, patrí 
medzi skvosty hlavného 
mesta netreba hádam 
nikoho presviedčať. Veď 
Hradný kopec si pozrie 
pri návšteve Bratisla-
vy ročne najvyšší počet 
turistov zo zahraničia i 
celého Slovenska. O to 
viac zamrzí keď tí, ktorí 
sa majú o turistický ruch 
starať a podporovať ho, 
prehliadajú mnohé „jed-
noduché“ veci. Jednou 
z nich  je aj absencia 
orientačných tabúľ v 
Podhradí Bratislav-
ského hradu. Ak sa tu-
rista rozhodne vyjsť na 
Hrad a do Podhradia cez 
Mikulášsku ulicu, po-
pri kostole sv. Mikuláša, 
musí sa zrejme riadiť len 
svojou intuíciou.  Pod 
hradbami síce vizuál-

ne narazí na Mikulášku bránku 
ktorou sa dá vojsť do samotného 
hradného areálu, ale nenasme-
ruje ho tam žiadna informačná 
tabuľka. Turista rovnako ne-
vie kam sa dostane, ak nevojde 
cez bránku, ale pustí sa vľavo, či 
vpravo. Žiadne orientačné ta-
bule ktoré by informovali, že od 
od kostolíka sv. Mikuláša vľavo, 
sa dostane k Žigmundovej brá-
ne, alebo na Beblavého ulicu. 
Vpravo vedie chodník, ktorý sa 
neskôr rozpája. Jeden končí na 
Zámockej ulici, druhý pokraču-
je pod hradbami až k dreveným 
schodom. PO nich zostúpi na Pa-
lisády, neďaleko hlavného vstupu 
do Hradného areálu. Žiaľ, žiadne 
informačné tabule, ani žiadne 
mapy tu turista nenájde. A je to 
na škodu turistického ruchu a 
bezproblémovej orientácie ľudí, 
ktorí sa v Podhradí Bratislavské-
ho hradu nevyznajú. 

text a foto rl

Chodci prechádzajúci pred 
výjazdom z garáží riskujú

Chodci, ktorí prechá-
dzajú tesne pred 

vjazdom a výjazdom z 
podzemných garáží ná-
kupného centra Euro-
vea na Pribinovej ulici, 
neďaleko novej budovy 
SND, riskujú stret najmä 
s vychádzajúcimi auta-
mi, ktoré uvidia na po-
slednú chvíľu. 
 Riešenie pre chodcov je 
neďaleko, prechádzať to-
tiž môžu cez priechod pre 
chodcov, no pre mnohých 

je „od ruky“, a preto najmä k 
bývalému Presscentru na Pri-
binovej ulici, alebo k zapar-
kovaným autám prechádzajú 
práve pred frekventovaným 
vjazdom do podzemia. Správ-
ca komunikácie alebo samot-
ná Eurovea, by sa možno mali 
nad daným „problémikom“ 
zamyslieť, pretože zneprí-
jemňuje život vychádzajúcom 
vodičom a samotní chodci 
ohrozujú vlastnú bezpečnosť, 
či zdravie.

(rl) 
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Po rozvode bola naša ma-
loletá dcéra zverená do 

mojej osobnej starostlivosti. 
Bývalý manžel platí výživné, 
ktoré bolo určené pred piatimi 
rokmi a odvtedy sa nemenilo. 
Životné náklady rastú, dcéra 
pôjde na strednú školu a ja čo-
raz ťažšie zvládam fi nancovať 
všetky jej potreby. Akým spô-
sobom sa môžem domôcť zvý-
šenia výživného a aké doklady 
je potrebné predložiť? 
 Všeobecne podľa Zákona 
o rodine platí, že plnenie vy-
živovacej povinnosti rodičov 
k deťom je ich zákonnou po-
vinnosťou a trvá až do času, 
kým deti nie sú schopné samé 
sa živiť. Podľa §62 ods. 2 cit. 
zákona obaja rodičia by mali 
prispievať na výživu svojich 
detí podľa svojich schopností, 
možností a majetkových po-
merov, pričom dieťa má právo 
sa podieľať na životnej úrovni 
rodičov. Pri určení výšky vý-
živného súd prihliada na odô-
vodnené potreby maloletého 
dieťaťa, ako aj na schopnosti, 
možnosti a majetkové po-
mery rodiča. Prirodzene súd 
rozhodoval v určitom čase 
a posudzoval pomery podľa 
vtedy aktuálneho stavu. Ak 
dôjde k zmene pomerov, či 
už na strane oprávnených ži-
votných potrieb a nákladov 
vašej maloletej dcéry, alebo 
aj na príjmových, či majetko-
vých pomerov otca dieťaťa je 
možné sa opäť obrátiť na súd. 
Podľa §78 Zákona o rodine sa 
dohody a súdne rozhodnutia o 
výživnom môžu zmeniť, ak sa 
zmenia pomery, pričom platí 
zásada, že pri zmene pomerov 
sa vždy prihliadne na vývoj ži-
votných nákladov. 
 Vo Vašej situácii by som 
odporúčal v prvom rade po-
kúsiť sa o dohodu s otcom 
Vašej dcéry. Nepoznám stav 
vašich vzťahov, ale pri zodpo-
vednom prístupe otca by mal 
uznať rastúce náklady a posú-
diť, či mu jeho osobné pomery 
umožňujú zvýšiť výživné. Vý-
živné má totiž podľa zákona 
prednosť pred inými výdav-
kami rodičov. Z Vašej strany 
je potrebné navrhnúť takú 
čiastku, ktorú budete vedieť 
obhájiť a ktorá bude pokiaľ 
možno obojstranne korektná 
a akceptovateľná. Súd by ná-
sledne mohol schváliť Vašu 
dohodu o výške výživného. 
 Ak by k dohode nedošlo, 

mali by ste sa obrátiť na súd s 
návrhom na zvýšenie výživné-
ho k maloletému dieťaťu. Váš 
návrh by mal byť kvalifi kova-
ne pripravený a okrem obli-
gatórnych náležitostí by mal 
obsahovať základný popis ži-
votných nákladov Vašej dcéry 
na stravu, bývanie, oblečenie, 
školskú dochádzku, ale aj na 
záujmové činnosti, voľný čas a 
rekreáciu. Ako dôkaz je vhod-
né predložiť rôzne potvrdenia 
o zaplatení nákladov pre Vašu 
dcéru a pod. Ďalej by mal 
obsahovať popis fi nančných 
možností alebo majetkových 
pomerov otca do takej mie-
ry pokiaľ sú Vám známe. Ide 
najmä o jeho zamestnanie, 
podnikanie, prípadne jeho 
hnuteľný alebo nehnuteľný 
majetok. Prirodzene by ste 
mali navrhnúť čiastku, ktorú 
požadujete, aby súd určil ako 
výšku výživného a od akého 
termínu (je možné žiadať zvý-
šené výživné aj spätne). Nejde 
totiž len o pokrytie nevyhnut-
ných životných nákladov na 
dcéru. Ona má právo podieľať 
sa aj na životnej úrovni otca. 
To znamená, že ak jeho príj-
my alebo majetkové pomery 
presahujú rámec základných 
životných potrieb má aj dcéra 
právo na vyššie zabezpečenie. 

Na  Röntgenovej ulici má vzniknúť parkovací dom
Parkovací dom a von-

kajšie parkovisko majú 
onedlho vzniknúť na Rönt-
genovej ulici v Petržalke. 
Lokalita sa nachádza me-
dzi viaduktom Panónskej 
cesty a Röntgenovou uli-
cou, v blízkosti dopravné-
ho koridoru diaľnice D1 a 
železničnej trate. 
 Súhlas na výrub drevín bol 

daný petržalským miestnym 
úradom s tým, že investor vy-
sadí 24 nových stromov. Úze-
mie je čiastočne v ochrannom 
pásme železničnej dráhy. V lo-
kalite je akútny problém s par-
kovaním, počet miest je nedo-
statočný a osobné autá stoja 
často na uliciach, chodníkoch 
či trávnikoch a pod viaduk-
tom železničnej trate.  Zámer 

Váš 
názor
Dolné hony majú 

prísť o ďalšiu zeleň

Dozvedela som sa z den-

nej tlače správu, že „Roh 

Uzbeckej a Kazanskej ul. 

na Dolných Honoch v Bra-

tislave chcú zastavať“. My, 

obyvatelia Dolných Honov, 

sme si naivne mysleli, že 

nahustenou výstavbou by-

tov (často neobsadených) 

a obchodných reťazcov už 

likvidácia zelene nebude 

pokračovať. Podľa uvede-

ného článku tam má vyrásť 

nový polyfunkčný komplex 

Centrum a má stáť na ze-

leni medzi predajňou Billa 

a trafostanicou, kde je v sú-

časnosti ešte kúsok zelenej 

plochy, a kde  počas sviatkov 

parkuje cirkus. Keďže je v 

blízkosti Slovnaft a príroda 

by mala zmierňovať účinky 

smogu nad sídliskom, „naši“ 

poslanci v Podunajských Bis-

kupiciach, ako aj vo Vrakuni 

nám pred rokmi sľubovali, že 

to budú rešpektovať. Na svoje 

sľuby veľmi rýchlo zabudli, 

pretože okrem zahusťovania 

sídliska bytovými komplexa-

mi sa tiež rozhodli vytvoriť 

rekord aj hustotou obchod-

ných reťazcov na malej plo-

che, keďže vo vzdialenostiach 

jednej autobusovej zastávky 

je ich tam šesť Malé Tesco, 

Lidl, Billa, Moja samoška, 

Tesco a najnovšie je v blízkos-

ti postavený aj Kaufl and. Ale 

športový areál, kultúrne stre-

disko, resp. kúpalisko, by ste 

tam márne hľadali, hoci ho 

má väčšina mestských častí. 

Čo sa postavilo za tie roky na 

trávenie voľného času mláde-

že? Aj tie, čo boli, zlikvidovali. 

Štatistikou kriminality a po-

žívania drog mládežou sme 

už dobehli, ak nie aj pred-

behli, Petržalku. Poslanci by 

mali rešpektovať, že územie 

sídliska patrí občanom, ktorí 

v takom životnom prostredí 

musia žiť a ktorí si ich zvoli-

li, aby konali v ich prospech. 

Alebo je to už utópia?

Mária Kováčová, 

Dolné Hony

pre zisťovacie konanie o život-
nom prostredí je predložený v 
dvoch variantoch. Prvý ráta s 
399 parkovacími stojiskami. 
Na vonkajšom parkovisku je  
navrhovaných 16 parkovacích 
stojísk. Spolu 415 miest pre 
autá. Druhý variant predpo-
kladá celkom 408 parkovacích 
stojísk. Vonkajšie parkovisko 
zostáva rovnaké,  navrhova-

ných je 16 parkovacích stojísk. 
Spolu 424 miest.  Základné 
urbanistické, architektonické 
a stavebno-technické riešenie 
je rovnaké. Rozdiel vo varian-
toch je v tom, že na posled-
nom podlaží parkovacieho 
domu (6.NP – strecha) je rôz-
ny počet parkovacích stojísk. 

(red, rl)

CNN odporúča 
návštevu Bratislavy
Bratislavu oceňujú za-

hraniční novinári. CNN 
zaradila hlavné mesto do 
šiestich najfascinujúcejších 
pohraničných miest v Euró-
pe. V rebríčku susedí s fran-
cúzskym Lille, švédskym 
Malmö, španielskym San 
Sebastianom, talianskym 
Terstom a nórskym mestom 
Kirkenes. Reportér v článku 
pozýva hlavne do bratislav-
ských malebných uličiek, či 
na Bratislavský hrad. Pri-
pomína jej históriu, staré 
názvy ako Istropolis, Bres-
burg, Pressburg, či Wilson 
City. „V minulom roku pri-
šlo na Slovensko viac ako 
4 milióny turistov, pričom 

do najnavštevovanejšieho 
Bratislavského kraja prišiel 
rekordný viac ako 1 milión 
návštevníkov. Informácie 
o Slovensku a Bratislave v 
takých vplyvných zahranič-
ných médiách ako je CNN 
upevňujú kredit každej 
destinácie. Aj vďaka tomu 
môžeme očakávať, že záu-
jem turistov o Bratislavu a 
o Slovensko bude rásť aj v 
budúcnosti,“ povedala na 
margo článku generálna ria-
diteľka Slovenskej agentúry 
pre cestovný ruch Marta 
Kučerová. 

(bak)

Niektoré studne nie sú 
vhodné ani na polievanie
Bratislavčania mali kon-

com marca možnosť 
nechať si zadarmo skontro-
lovať vodu zo svojich studní 
či prameňov. Vodu analyzo-
vala Bratislavská vodáren-
ská spoločnosť a oproti mi-
nulému roku sa záujem o 
testovanie viac ako zdvoj-
násobil. „Minulý rok sme 
preverili 1038 vzoriek, tento 
rok to bolo až 2387,“ uviedol 
hovorca BVS, a. s. Zenon 
Mikle. Vo vode merali la-
boranti BVS obsah dusič-
nanov a tvrdosť vody. Až 31 
% vzoriek obsahovalo viac 
dusičnanov, ako je povolený 
limit. „Dokonca 51 vzoriek 
malo tento údaj až 4x väčší, 

a preto rozhodne neodpo-
rúčame túto vodu používať 
ani na polievanie záhrady,“ 
informoval Mikle. Bratislav-
skí vodári však upozorňujú, 
že ani vzorka, ktorá testami 
„prešla“, nie je automatic-
ky vhodná na pitie. „Pitná 
voda musí spĺňať prísne 
kritéria. Preto odporúčame, 
aby si majitelia studní dali 
zanalyzovať vodu na všetky 
potrebné ukazovatele a tak 
mali istotu, že vodu, ktorú 
pijú je zdraviu prospešná,“ 
dodáva Zenon Mikle.

(bak)
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11. apríl

Diskusia: Nahlas 

v Tichu

Cyklus diskusných večerov 

moderovaných novinárkou a 

publicistkou Ľubou Lesnou.

Téma večera: Psychologický 

vzorec konšpiračných teórií. 

Konšpiračné teórie, alebo ako 

vraví psychológ Dušan On-

drušek – konšpiračné bludy 

sú problémom psychologic-

kým,spoločenským aj histo-

rickým. Najväčšmi bujnejú 

v zložitých spoločenských 

situáciách. Kedy sme najväčš-

mi náchylní týmto vedomým 

manipuláciám podľahnúť? A 

môžu im podľahnúť aj vzdela-

ní ľudia?

Je ich viac alebo menej než v 

minulosti?

Ticho a spol, 19:00

12. apríl

Detská Tour Petra 

Sagana

V rámci Svätojurského MTB 

maratónu sa uskutoční 4.roč-

ník pretekov pre deti vo veku 

od 4 do 16 rokov. V tomto roku 

štartuje aj nová séria - Detská 

Tour Petra Sagana. „Rodičia 

príďte s deťmi na Detskú tour 

, ktorá odštartuje už 12. apríla 

2014 vo Svätom Jure. Budem 

rád ak si toto podujatie získa 

obľubu a preto plánujeme sé-

riu usporiadať v rámci celého 

Slovenska. Veď bicyklovanie 

je zábava!!“ Peter Sagan

Svätý Jur – futbalový štadión, 

www.detskatour.sk

13. apríl

Národný beh Devín - 

Bratislava

Najstaršie atletické podujatie 

na Slovensku pre všetky veko-

vé a výkonnostné kategórie s 

medzinárodnou účasťou, kto-

rého sa tradične zúčastňuje 

cez päťtisíc bežcov. Štart behu 

je na historicky pamätnom 

mieste – pod Hradom Devín. 

Cieľ a slávnostné vyhlasova-

nie výsledkov sa uskutočňuje 

v centre Bratislavy za účasti 

predstaviteľov mesta. 

www.devin-bratislava.eu

13. apríl

Film: Slovensko 2.0

Čo je to „Slovensko“? Ako 

vysvetliť pojem „Slovensko“ 

neznámemu cudzincovi, náv-

števníkovi z inej planéty v ho-

rizonte posledných 20 rokov? 

Aký je genetický, či progra-

movací kód softvéru „Sloven-

sko“? Ako sa používa, ako sa 

mení? Slovensko 2.0 je fi lm o 

dvadsiatich rokoch samostat-

ného Slovenska očami desia-

tich režisérov. Skladá sa z de-

siatich 10-minútových fi lmov 

rôznych žánrov – od hraného, 

cez animovaný, dokumentár-

ny až po experimentálny fi lm. 

Desať režisérskych osobností 

širokého generačného, názo-

rového a žánrového spektra – 

Juraj Herz, Martin Šulík, Peter 

Kerekes, Zuzana Liová, Mišo 

Suchý, Ondrej Rudavský, Iveta 

Grófová, Peter Krištúfek, Vie-

ra Čákanyová a Miro Jelok – 

odpovedá na otázku: Čo je to 

Slovensko?

Kino Mladosť, 20:15

15. apríl

Cestovateľské BUBO 

premietanie

Th ajsko. Malajzia. Singapur. 

Poznáte lepšie miesta, kde by 

ste začali spoznávanie fareb-

ného a lákavého regiónu ju-

hovýchodnej Ázie? Napadlo 

by Vás, že sa hriešny Bangkok 

môže prezývať „Mesto anje-

lov“? Nazriete za brány roz-

právkového Kráľovského palá-

ca, vyleziete na slávny chrám 

Wat Arun a neobídete ani 

najväčšieho ležiaceho Budhu 

celého Th ajska. Čo je to Pad 

Th ai? Tom Yum? Tom Ka Kai? 

Cinema City Polus, 18:30

16. apríl

Koncert: Danakil 

(FR) feat. Natty Jean 

(Senegal)

Koncert francúzskeho reggea 

randu DANAKIL v klube Ba-

telier. Formácia sa v Bratislave 

zastaví počas svojho jarného 

turné k najnovšiemu, v podarí 

tretiemu albumu „Entre Les 

Lignes“.

Batelier, 21:00

16. apríl

Veľ konočné 

koncerty Slovenskej 

fi lharmónie

V 65. koncertnej sezóne Slo-

venskej fi lharmónie sú pripra-

vené tri Veľkonočné koncerty 

– v nedeľu 13. apríla koncert 

Slovenského komorného or-

chestra Bohdana Warchala v 

Dóme sv. Martina, v utorok 

15. 4. koncert pre milovní-

kov autentickej interpretácie 

starej hudby súboru Musica 

aeterna a v stredu a vo štvrtok 

16. a 17. apríla koncert Slo-

venskej fi lharmónie a hosťu-

júceho Robert-Franz-Singaka-

demie Halle. 

Na Veľkonočných koncertoch 

Slovenskej fi lharmónie zaznie 

jedno z najpôsobivejších  ora-

toriálnych diel Johanna Se-

bastiana Bacha Jánove pašie 

BWV 245.  Dielo, ktoré po 

prvýkrát zaznelo v lipskom 

kostole sv. Mikuláša na Veľký 

piatok roku 1724. 

19:00

SÚŤAŽ
Vyhrajte dve vstupenky na 

koncert v Redute 16. apríla 

a dve vstupenky na koncert 

17. apríla.

Odpovedajte na otázku: V 

podaní ktorého zboru za-

znejú Jánove pašie od J. S. 

Bacha? Odpovede posie-

lajte do 12. apríla 2014 na 

adresu: sutaz@bakurier.

sk, do predmetu uveďte 

„BACH“, nezabudnite aj na 

telef. kontakt. 

17. apríl

Koncert: 

Anthony Strong 

Anglický spevák, pianista a 

skladateľ Anthony Strong je 

ešte len na začiatku svojej 

kariéry, no všetko napovedá 

tomu, že má pred sebou skve-

lú budúcnosť. BB King o ňom 

povedal, že robí skutočne 

dobrú hudbu a Rod Stewart, 

že jeho tvorba je úžasná. An-

glický spevák, pianista a skla-

dateľ Anthony Strong je ešte 

len na začiatku svojej kariéry, 

no všetko napovedá tomu, že 

má pred sebou skvelú budúc-

nosť a raz by mohol dosiah-

nuť status Michaela Bublého 

alebo Jamieho Culluma. O 

talente 29-ročného Stronga sa 

budú môcť presvedčiť aj ľudia 

na Slovensku.

Slovenský rozhlas, 19:00

19. apríl

Divadlo: Zvonček a 

Bambuľ ka

Ludvík Středa, Vladimír Kubí-

ček: Zvonček a Bambuľka. Po-

etické predstavenie zamerané 

na rozvíjanie slovnej zásoby, 

predstavivosti a kreativity u 

detí. Verše Ludvíka Středu, 

vtipné, plné slovných hračiek 

a humorných zvratov použil 

Vladimír Kubíček k vytvore-

niu predstavenia pre dvoch 

hercov, ktorí predvádzajú na 

javisku hru na všetko možné a 

so všetkým, čo majú po ruke.

Bratislavské bábkové divadlo, 

14:30

21. apríl

Koncert: FM Belfast
Do Bratislavy zavíta jeden z 

najluxusnejších exportných 

artiklov z Islandu - reykjavíc-

ka kapela FM Belfast. Islanďa-

nia, znejú ako mix Gus Gus 

a rannej Chumbawamby. FM 

Belfast vznikli v roku 2005 z 

členov známych aj z iných is-

landských zoskupení, okrem 

iného múm, Benni Hemm 

Hemm či Retro Stefson. Hoci 

za takmer desaťročnú kariéru 

stihli nahrať len dva albumy, 

postupom času si vybudova-

li povesť neuveriteľne dobrej 

živej kapely, na ktorej koncer-

toch nie je možné sa nenechať 

uniesť energiou sršiacou z pó-

dia.

Nu Spirit Club, 20:00

Bratislavské 

hudobné divadlo 

Teatro Wüstenrot  

pozýva 

V sobotu 26. apríla prináša 

detektívnu komédiu ŠIALE-

NÉ NOŽNIČKY - výnimočný 

divácky hit svetových javísk. 

Kadernícky salón „Šialené 

nožničky“, ktoré vedie majster 

hrebeňov – a samozrejme aj 

nožničiek – Tony Kulma, má 

exkluzívnu klientelu a teší sa 

veľkej obľube u zákazníkov. 

Vysoko profesionálne renomé 

je náhle ohrozené. Vo ved-

ľajšom byte – susediacom so 

salónom – sa nečakane udeje 

vražda... Podozriví sú rovnako 

zamestnanci kaderníctva, ako 

aj jeho návštevníci. Vyšetrova-

nia sa chopí polícia a...diváci.

SÚŤAŽ
Vyhrajte dve vstupenky na 

predstavenie Šialené nož-

ničky. Otázka: Ako sa volá 

autor tohto diela?

Odpovedajte do 16. apríla 

2014 na známy mail: su-

taz@bakurier.sk. Do pred-

metu správy uveďte: „Nož-

ničky“. Nezabudnite aj na 

telef. kontakt. 

V pondelok 28. apríla uvedie 

komédiu HĽADÁ SA NOVÝ 

MANŽEL

Hrajú: Zuzana Tlučková, Jožo 

Pročko, Marián Labuda ml., 

réžia: Ľubo Roman

Komédia prevlekov, plná ori-

ginálnych nápadov a gagov 

pobaví a rozosmeje divákov 

každej generácie. Jednoduchý 

príbeh , doplnený chytľavou 

balkánskou hudbou, sa začína 

v byte vdovy Zdenky (Zuzana 

Tlučková), ktorá má už dosť 

samoty a rozhodne sa nájsť si 

nového manžela pomocou in-

zerátu...

SÚŤAŽ
Vyhrajte dve vstupenky na 

predstavenie Hľadá sa nový 

manžel. Otázka: Ako sa 

volá autor tejto hry? Odpo-

vedajte do 16. apríla 2014 

na známy mail: sutaz@

bakurier.sk. Do predmetu 

správy uveďte: „Manžel“.  

Nezabudnite aj na telef. 

kontakt. 

22. apríl

SAHADŽA JOGA - 

ZAČIATOČNÍCI
Ako sa zbaviť stresu, napätia, 

klubové stretnutie pre stálych 

aj nových záujemcov. Vstup 

voľný.

Stredisko kultúry Bratislava 

Nové Mesto, 18:00

23. apríl

Divadlo: November

Hra November úspešného 

amerického dramatika Davi-

da Mameta, držiteľ Oscara za 

scenár k fi lmu Vrtieť psom a 

Pulitzerovej ceny za hru Glen-

garry Glen Ross. Oválna pra-

covňa Bieleho domu. Za sto-

lom sedí americký prezident 

a jeho najbližší tajomník. Do 

prezidentských volieb ostáva 

posledný týždeň, blíži sa Deň 

Vďakyvzdania a prezident trá-

vi jeden zo svojich pracovných 

dní. Hrajú: Tomáš Maštalír, 

Boris Farkaš, Jana Oľhová, 

Martin Hronský a ďalší

Divadlo Aréna, 19:00

24. apríl

Juraj Lihosit a 

Bambuľ ka
Podujatie, ktoré pripravil Slo-

venský fi lmový zväz, Únie slo-

venských televíznych tvorcov 

a RTVS k sedemdesiatinám 

fi lmového a televízneho re-

žiséra Juraja Lihositu Diváci 

uvidia ukážky z jeho šiestich 

fi lmov pre kiná a z televíznej 

tvorby: Sojky v hlave, Vlakári, 

Zakázané uvoľnenie , Ako sa 

Vinco zaťal, Anonym a Bam-

bulkine dobrodružstvá. Na 

podujatie je vstup voľný.

Kino Lumière, 15:30

26. apríl

Samove hry
Ôsmy ročník podujatia otvo-

rí turistickú sezónu. Skupiny 

historického šermu, prezen-

tácia umeleckých remesiel, 

jazdecký program a veľa iných 

atrakcií.

Devínska Nová Ves, Istra 

Centrum, 13:30
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Filip Tůma: Ľudia, ktorí dokážu vnímať 
krásu, sú vo svojej podstate dobrí
Pri kávičke v meste sme 

sa tentoraz porozprávali 
s rodeným Bratislavčanom, 
operným spevákom a hercom 
Filipom Tůmom. 

Aký je váš vzťah k Brati-
slave?
Filip Tůma: Mám k Bratisla-
ve blízky vzťah. Je to pekné 
mesto, ktorému bolo kedysi 
uškodené a určitými zásahmi 
sa mu škodí doteraz. Ale je to 
môj domov a neviem si pred-
staviť, že by som býval niekde 
inde. Mám veľmi rád aj Staré 
Mesto a kaviarničky, ktoré 
majú svojskú atmosféru. Veľ-
mi by som chcel pomôcť Bra-
tislave z hľadiska turistiky, aby 
tu vzniklo viac zaujímavých 
miest a aby boli lepšie propa-
gované A aby tu turisti zostali 
dlhšie. Keď sem zoberiem ne-
jakých priateľov zo zahraničia, 
tak sa im tu páči, Bratislava je 
podľa nich malebná a pekná. 
Ale za jeden deň sa všetko vi-
dieť nedá.

V ktorej lokalite ste vyras-
tali a na čo si najradšej 
spomínate?
Filip Tůma: V útlom detstve 

som sa pohyboval v okolí Ko-
ceľovej ulice. Na Kulíškovu 
som chodil do základnej ško-
ly a na jej dvore sme vždy po 
škole hrávali futbal, na Budo-
vateľskej ulici zas pozemný 
hokej. Ako chalan som bol 
stále vonku, s kamarátmi sme 
chodili aj na slovanistické te-
nisové kurty. Takže som bol 
intenzívne spojený so špor-
tom. Verím, že dnešní mladí 
ľudia pochopia, že športova-

nie je lepšie ako vysedávanie 
pred televízorom. 

Od športu ste sa ako do-
stali k spevu?
Fiip Tůma: S herectvom som 
vlastne začal v detskom krúž-
ku Gong, neskôr som študoval 
na konzervatóriu herectvo. 
Športu bolo potom už menej, 
ale nezanevrel som naňho. 
Aj dnes si rád zahrám sálový 
futbal, tenis i golf.  No a na he-
rectve sme mali aj muzikálový 
spev, takže tam som sa začal 
spevom zaoberať. 

Na čom momentálne pra-
cujete a kde vás môžu fa-
núšikovia – diváci, vidieť?
Filip Tůma: Vo februári sa 
mi splnil sen, mal som vlast-
né koncerty na východe Slo-
venska, v Prešove a v Koši-
ciach. Na leto pripravujem 
v Bratislave jedno výnimočné 
podujatie, ktoré by malo byť 
na veľmi zaujímavom mieste. 
Aj takto, možno trochu vesel-
ším spôsobom, by som  chcel 
zviditeľňovať tento druh kul-
túry, teda operný spev. Zatiaľ 
o tej to akcii nič bližšie nepre-
zradím, hádam len toľko, že 
by z nej mohla stať aj tradícia.

Robert Lattacher

Dostihy v Bratislave začínajú
V nedeľu 13. apríla (zač. 

o 14:00 h) sa na brati-
slavskej dostihovej dráhe 
v Petržalke začína nová 
sezóna s úvodnou Jarnou 
cenou Petržalky, steeple-
chase na 3800 metrov. 27. 
apríla sa Závodisko zapája 
do obľúbeného projektu 
„Bratislava pre všetkých“ 
- vstup na dostihy v tento 
deň bude zadarmo.
 V máji sú naplánované 
klasické dostihy, Jarná cena 
kobýl (18.5.) a o týždeň ne-
skôr Veľká jarná cena. Prvým 
veľkým hitom sezóny je už 
XXXVI. ročník prestížneho 
medzinárodného mítingu 

Turf-gala (8. júna), ktorý 
vždy pritiahne kvalitnú 
zahraničnú konkurenciu. 
To isté platí aj na derby-deň 
(20. júla) s vrcholom dosti-
hov o „modrú stuhu“ - čiže 
najvýznamnejšieho zápolenia 
anglického plnokrvníka sezó-
ny. Obe top podujatia okrem 
skutočne špičkových výkonov 
na dráhe ponúkajú množstvo 
sprievodných akcií ako napr. 
súťaž o najelegantnejší dám-
sky klobúk, tombola s hodnot-
nými cenami, detské atrakcie, 
tanečno-spevácke vystúpenia, 
vozenie detí na koníkoch, či 
rôzne gurmánske špeciality.
 Koncom augusta sa v Bra-

tislave stretnú najlepšie ama-
térske jazdkyne z celej Európy 
na už 24. ročníku kontinentál-
nych majstrovstiev. Septem-
ber patrí posledným dvom 
klasickým dostihom Oaks 
(14.9.) a St. Leger (28.9.), tri 
októbrové mítingy kalendár 
uzatvoria. Pozývame všetkých 
Bratislavčanov nielen na ne-
deľňajšie dostihy, ale aj ďalšie 
akcie v našom areáli, ktorý je 
otvorený aj v priebehu týždňa. 
Neváhajte a príďte! Viac infor-
mácií nájdete na www.dostihy.
sk.

(bak)

BRATISLAVA PRE VŠETKÝCH 25. – 27. 4. 2014
sprievodné programy, atrakcie, zážitky
VIAC INFORMÁCIÍ NÁJDETE NA WWW.BRATISLAVA.SK 27. 4. o 18.00

Metropolitný orchester Bratislava
a Bratislavské kultúrne a informačné stredisko

 si Vás dovoľujú srdečne pozvať na

aprílový koncert
 2. koncertnej sezóny Metropolitného orchestra Bratislava, ktorý sa uskutoční

13. 4. 2014 o 17:00 hod. v Mestskom divadle P. O. Hviezdoslava (Laurinská 19, Bratislava).

Koncert s mottom

 “Operetný pozdrav zo stredného Slovenska”
Vám dokáže, že Stredoslováci vedia zachovávať tradície.

 Sólisti: Oľga Hromadová a Dušan Šimo
 prichádzajú zo Štátnej opery v Banskej Bystrici

 Metropolitný orchester Bratislava vedie Pavol Tužinský
 Neváhajte a pozvite aj svojich priateľov. 

Na všetkých návštevníkov čaká sladká bodka od fi rmy Figaro.

 

Záštitu nad koncertnou sezónou MOB prevzal primátor Bratislavy pán Milan Ftáčnik.

 

Bližšie informácie a program na www.mob.sk, www.bkis.sk a www.mestskedivadlo.sk
https://www.facebook.com/pages/Metropolitn%C3%BD-orchester-Bratislava/585147391523483
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GÓLY, BODY, PRIEKOPNÍCIGÓLY, BODY, PRIEKOPNÍCI
Volejbal úspešný 
aj v zmenených 
podmienkach
 V 2. polovici 30. rokov 
20. storočia sa mohlo zdať, 
že volejbal v Bratislave ako-
by ustrnul. Dojem umocňo-
val aj pokrok hry na vidieku. 
Viacerí očakávali úspech 
bratislavskej YMCA na do-
mácom šampionáte v roku 
1936. Iba štvrté miesto, aj 
keď iba horším pomerom 
setov za pražskou Sláviou, 
bolo sklamaním. „Turnajov 
je v Bratislave primálo, a 
tak družstvo musí chodiť na 
vidiek, kde s úspechom pro-
paguje túto ušľachtilú hru,“ 
také bolo konštatovanie na 
III. ročníku Štefánikovho 
turnaja „o majstrovstvo uči-
teľského ústavu“, ktorého 
špecialitou bol záverečný 
duel, keď sa podľa tradície 
stretol víťaz skupiny chlap-

cov s víťazom skupiny dievčat. 
 Volejbalový vidiek na Slo-
vensku nezaháľal a organi-
zoval už podujatia širšieho 
rozsahu. Takým bol naprí-
klad turnaj o sedem putov-
ných cien v auguste 1936 v 
Prievidzi, kde bratislavská 
YMCA skončila v spoločnos-
ti dvadsiatich tímov z celého 
Slovenska druhá za Sokolom 
Košice, alebo o mesiac neskôr 
usporiadaný turnaj Sokola v 
Šuranoch za účasti dvanástich 
družstiev, kde YMCA Brati-
slava triumfovala.
 Bratislavský volejbal mal 
už viacero kontaktov s druž-
stvami spoza rieky Morava, 
stretával sa s českými súpermi 
častejšie, a čo bolo dôležité, 
ich vzájomné konfrontácie 
boli čoraz vyrovnanejšie. Do-
mácu volejbalovú hladinu roz-
vírili najmä víťazstvá YMCA 
Bratislava nad VŠ Brno po vý-

sledkoch 3:1 a 3:0 v roku 1937. 
Posledná známa zostava ví-
ťazných ymkárov pred rokom 
1938 hrala v zložení: Hapala, 
Krištof ík, Baltus, Böhm, Po-
radovský, Lapka. 
 Počas celého priekopníc-
keho obdobia vývoja volej-
balu na Slovensku bola práve 
YMCA Bratislava naším naj-
lepším klubom pod vysokou 
sieťou. Získala suverénne naj-
viac slovenských titulov, stú-
pajúcou výkonnosťou sa pri-
bližovala úrovni špičkových 
českých klubov a zaslúžila sa 
o výraznú propagáciu hry na 
území Slovenska. Nielen hráč-
sky, ale aj na poli trénerskom, 
funkcionárskom, rozhodcov-
skom i organizátorskom. 
 Presné údaje o počtoch 
hráčov a hráčok volejbalu na 
Slovensku za obdobie 20. a 30. 
rokov neexistujú a čiastkové 
štatistiky objektívny obraz 

nepodávajú. Podľa sokolských 
štatistík bolo na Slovensku v 
roku 1937 spolu 176 telový-
chovných jednôt a ich pobo-
čiek a tie mali 97 volejbalo-
vých ihrísk. 
 V zmenených spoločen-
sko-politických pomeroch po 
roku 1938 a v dôsledku roz-
pustenia všetkých telovýchov-
ných organizácií na Slovensku 
sa ani volejbalové dianie nevy-
hlo zmenám. Organizačne ho 
riadil Slovenský basketbalový 
a volejbalový zväz so sídlom v 
Bratislave, ktorý vydal v roku 
1940 prvé volejbalové pra-
vidlá v slovenčine. Účinným 
a pragmatickým riešením sa 
stala „zväzová odluka“ bas-
ketbalu od volejbalu a ich osa-
mostatnenie sa v roku 1942, 
čo nesporne obom športom 
prospelo. Novovytvorený 
Slovenský volejbalový zväz 
evidoval šestnásť mužských 

a päť ženských volejbalových 
klubov na Slovensku. V celom 
období trvania Slovenského 
štátu získali tituly majstrov 
Slovenska iba bratislavské 
kluby – VŠ, ŠK a Oddiel ar-
mádnych pretekárov. 
 Vždy bývalo príznačné, že 
vyznávači dnes už dynamic-
kej hry pod vysokou sieťou 

z radov „amatérov“ si ho v 
každej dobe dokázali zahrať 
aj bez siete, iba tak v kruhu. 
Rekreačná podoba hry mala 
a má množstvo prívržencov. 
Vývoj volejbalu sa nezasta-
vil, úspechy na medzinárod-
nom poli v ďalšom období to 
jasne potvrdili.

Igor Machajdík

Družstvo volejbalistiek dievčenského gymnázia na dvore 

reálneho gymnázia na Dunajskej ulici v roku 1943.

Prvá minca prvého 
uhorského kráľa
 Bratislava na samom za-
čiatku 11. storočia bola síd-
lom kráľovského komitátu 
(hradského španstva), pričom 
tunajší hrad chránil západnú 
hranicu Uhorského kráľov-
stva. O významnom postavení 
vtedajšej Bratislavy svedčí aj 
to, že práve tu dal prvý uhor-
ský kráľ Štefan I. pravdepo-
dobne krátko po svojej koru-
novácii (25. decembra 1000 
alebo 1. januára 1001) raziť 
strieborné denáre. Na minco-
vom averze je v strede kríž a v 
kruhopise meno kráľa Štefana 
I. v tvare S[TE]PHANVS REX, 
na reverze zasa štít kostola 
a nápis PRESLAVVA CIV[I-
TAS], čiže mesto Bratislava. 
 Jednoduché vyobrazenie 

Denár Štefana I. s krížom a menom panovníka (vpravo) a ná-
pisom PRESLAVVA CIV[ITAS](vľavo). Názornosť zvýrazňuje 

prekreslená podoba.

kríža a kresťanského chrámu 
na denároch poukazuje na to, 
že išlo o námet prevzatý zo 
súvekých bavorských mincí. 
Ako vzor pre prvé mince krá-
ľa Štefana slúžili totiž mince 
bavorského vojvodu Henricha 
IV., ktorý bol bratom Štefa-
novej manželky Gizely. Ich 
razbu mal zrejme na starosti 
mincový majster z Bavorska. 
Kráľ Štefan si zvolil Bratisla-
vu na zriadenie mincovne 
pre jej výhodnú a strategickú 
polohu na rozhraní Uhorska a 
spojeneckého Bavorska. Min-
covňa však pracovala zrejme 
krátko, lebo zanedlho ovládli 
toto územie Poliaci. Aj preto 
sa našlo len niekoľko kusov 
týchto mincí. Prvú objavili až 
roku 1939 na švédskom ostro-
ve Göttland vo vikingskom 
poklade spolu so 400 mincami 
rozličných krajín, ďalšie dve 
bratislavské mince sa našli 
v 80. rokoch 20. storočia vo 
švédskej oblasti Skåne. 

Poľská moc na Dunaji
 Na prelome marca a apríla 
1001 sa poľský knieža Boleslav 
Chrabrý (966 – 1025) stretol 
s uhorským kráľom Štefanom 
I. na vtedajších uhorsko-poľ-
ských hraniciach v Ostrihome 
a uzatvorili spolu mier. Vy-
riešila sa tým situácia, ktorá 
nastala po Štefanovej koruno-
vácii, keďže pápež Silvester II. 
kráľovskú korunu, ktorú, dal 
pôvodne vyhotoviť pre poľské 
knieža, napokon na poslednú 
chvíľu poslal prostredníctvom 
uhorského biskupa Astrika 
Štefanovi. 
 Boleslav Chrabrý v rámci 
svojich výbojov obsadil aj časť 
Uhorska pod zámienkou, že 
bráni záujmy synov bývalého 
nitrianskeho kniežaťa Micha-
la, Štefanových bratancov. 
Podľa poľských kroník „Uhrov 
v boji úplne premohol a pod-
robil svojmu panstvu celú zem 
až k Dunaju“. 
 Na základe ostrihomského 
mieru Štefan I. musel akcep-

tovať v Nitriansku kniežatá 
z arpádovského rodu, do-
sadené Boleslavom Chrab-
rým – Ladislava Lysého a 
po ňom jeho brata Vazula. 
Tí rešpektovali poľskú nad-
vládu. U Boleslava Chrab-
rého našiel útočisko aj sed-
mohradský knieža Ďula II. 
zvaný Prokuj. Ďula bol bra-
tom Štefanovej matky Šar-
loty a Štefan ho roku 1003 
zajal aj so ženou a deťmi. 
Keď sa mu podarilo ujsť, Bo-
leslav Chrabrý ho ustanovil 
za správcu na „akomsi hra-
de, ktorý mal na hraniciach 
s Uhorskom“. Viacerí auto-
ri sa nazdávajú, že to bolo 
práve v Bratislave. V tomto 
čase opevnili Bratislavský 
hrad hradbou podobnou 
poľným opevneniam. Po-
liaci kontrolovali Bratislavu 
spolu s Nitrianskom až do 
roku 1029, keď sa Štefanovi 
I. podarilo toto územie opäť 
včleniť do Uhorska.

Žofi a Lysá

Staré Mesto má svoje rodinné striebro
Mestská časť má v sú-

časnosti, aj po kro-
koch predchádzajúcich 
vedení a odpredávaní ne-
hnuteľností, vo svojom 
vlastníctve neveľký po-
čet budov či pozemkov, 
aj preto s nimi nakladá 
čo najzodpovednejšie. K 
tomu má napomôcť aj pri-
jaté Všeobecne záväzné 
nariadenie o zachovaní 
vlastníctva majetku. Na 
marcovom zasadnutí ho 
prijalo miestne zastupiteľ-
stvo.
 Nariadenie defi nuje tzv. 
„rodinné striebro“ Starého 
Mesta, respektíve osobitý ma-
jetok - nehnuteľnosti, ktoré 
majú svoj historický význam, 
dôležitosť a sú úzko späté s 
mestskou časťou Staré Mesto, 
so Staromešťanmi, mali by os-
tať zachované aj pre budúce 
generácie a zaslúžia si zvýše-
nú ochranu. V niektorých prí-
padoch sú priam symbolom 
mestskej časti, ako napríklad 

Zichyho palác, budova miest-
neho úradu na Vajanského 
nábreží, Medická záhrada, 
budovy základných či mater-
ských škôl a ďalšie. Prijatie na-
riadenia je krokom, ako pre-
dísť mnohým konštrukciám či 

Osemnásť adopcií a jedny 
zásnuby na Nájdite sa!
V sobotu, 5. apríla, sa v 

bratislavskej Horárni v 
Horskom parku uskutočnilo 
jubilejné, desiate pokračo-
vanie úspešnej akcie Nájdite 
sa!... so zvieratkom z útulku. A 
bol to deň plný dobrých správ. 
Svoj nový domov si na akcii, 
ktorú organizuje mestská časť 
Bratislava-Staré Mesto, našlo 
až osemnásť psíkov. Najväč-
ším prekvapením však boli 
zásnuby, ktoré sa odohrali 
priamo v Horskom parku. 
Moderátor podujatia Matúš 
Krnčok počas akcie požiadal 
o ruku svoju priateľku Ninu. 
Stovky návštevníkov, ktorí 
prišli podporiť akciu Nájdite 
sa!... so zvieratkom z útulku, 
boli svedkami jedinečných 
zásnub v priamom prenose. 
Moderátor rádia Europa 2 
Matúš Krnčok, ktorý mal pod 
palcom aj sobotňajšie poduja-
tie, si počas jedného zo vstu-
pov kľakol pred svoju priateľ-
ku Ninu, vytiahol zásnubný 

prsteň a požiadal ju o ruku. Za 
odpoveďou „áno“ nasledoval 
potlesk všetkých prekvape-
ných divákov. Akcie sa tento 
raz zúčastnilo 12 útulkov z 
celého Slovenska, najdlhšiu 
cestu mali „útulkáči“ až zo 
Strážskeho. 

(red)

Čo je osobitý majetok? 

l verejné parky a verejné 
historické záhrady, ako aj os-
tatná verejná zeleň s funkč-
ným využitím
l budovy základných škôl, 
materských škôl, detských 
jasieľ, sociálnych a kultúr-
nych zariadení a to vrátane 
pozemkov
l budova miestneho úradu 
mestskej časti Vajanského 
nábr. 3 vrátane pozemku
l Zichyho palác, Ventúrska 
9, vrátane pozemku
l Pisztoryho palác, Štefáni-
kova 25, vrátane pozemku
l CO kryty
l nájomné byty v bytových 
domoch nadobudnuté po 1. 
januári 2013
l Zariadenie sociálnych slu-
žieb vrátane pozemku ul. K 
železnej studienke (v pláno-
vanej výstavbe)
l Prűger-Walnerova záhra-
da vrátane pozemku.

nepodloženým informáciám, 
ktoré vyvolávajú špekulácie o 
údajných úmysloch predávať 
historické budovy, budovy zá-
kladných a materských škôl. 

(red)

V zozname osobitého majetku 

je aj Prügerka-Staromestská záhrada.
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Osobnosti 
na uliciach    

Kto je za menom v názve 
bratislavských ulíc?

Život v meste

Klinika očnej mikrochirurgie

OPERÁCIA ŠEDÉHO 
ZÁKALU ZADARMO
 Vyšetrenie bez výmenného lístka
 Operácia bez čakacej lehoty
 Nadštandardné služby
 Obedové menu k operácii ZADARMO

Bezplatná telefónna linka 0800 105 555

www.veni-vidi.sk

INZERCIA
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INZERCIA

Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

07 l 2014

Terajšie aprílové teplé po-

časie s občasnými zráž-

kami, teplými a slnečnými 

dňami je vhodné už aj na 

vonkajšiu výsadbu. Výsad-

bu letničiek kvôli občasným 

ranným mrazom posunieme 

až na máj. Ošetrujeme kríky 

zmladzovacím rezom, odstra-

ňovaním starých a suchých 

vetvičiek i celých konárov. 

Husté okrasné kríky môžeme 

ľahko tvarovať podľa ľubo-

vôle. Prekypríme okolo kore-

ňa a pohnojíme hnojivom s 

dostatočným obsahom živín 

(vždy podľa priloženého ná-

vodu), ak nevieme presne, tak 

radšej menej („menej je nie-

kedy  viac“). U kvetov ostri-

háme staré kvety, prekypríme  

a takisto prihnojíme, najlep-

šie vhodným viaczložkovým 

hnojivom. V úžitkovej zá-

hrade už môžeme vysievať 

do hriadok semená skorých 

zelenín ako sú reďkovky, ci-

buľka jarná, šalát, hrášok a 

začať už aj s výsadbou pred-

pestovaných priesad parada-

jok, papriky, uhoriek a iných. 

U priesad dbáme na priestor 

medzi nimi, aby mali dosta-

tok miesta pre vlastný rast, a 

to približne 20-30 cm medzi 

jednotlivými rastlinami. V 

týchto teplých dňoch takisto 

buďte pripravení aj na včas-

ný výskyt slimákov, húseníc 

a iného škodlivého hmyzu. 

Existuje celá škála insekticí-

dov, ktoré pomôžu.

Tipy a rady:  Urobte si vlast-

nú záhradku aj v paneláku. Ak 

máte aspoň trochu priestoru, 

či už na balkóne alebo v črep-

níku na parapete, tak môžete 

ochutnať už toto leto vlastnú 

úrodu. Stačí nájsť vhodnú ná-

dobu (veľkosť zvolíme podľa  

voľného priestoru). Ak je sta-

rá nádoba, tak ju môžeme na-

maľovať alebo obaliť nejakým 

materiálom, či už prírodným 

alebo umelým. Zakúpime si 

substrát pre pestovanie zele-

niny, ktorý je dostať v skoro 

každom obchode so záhrad-

níckym vybavením. Zvolíme 

zeleninu, o ktorú máme zá-

ujem, vhodné sú kríčkovité 

paradajky, paprika, uhorky, 

kaleráb, zeler a iné. Pre jed-

noduchšie pestovanie kúpi-

me priamo priesady a zasa-

díme ich do pripraveného 

substrátu. K stojatým priesa-

dám je vhodné umiestňovať 

kolíky a priväzovať, aby sa 

držali vzpriamene a nezlo-

mili sa. Pravidelné polievanie 

a teplé slnečné počasie vám 

umožní si vychutnať  šťav-

naté plody z vlastnej minizá-

hradky už túto sezónu.  

 „Záhradkársky svet .“                

Ing. Radovan Tomko 

- Happygardens

Slovenské operné hviezdy vystúpia 
spolu na festivale Viva Musica!

Desiaty ročník populár-
neho hudobného festi-

valu Viva Musica! prinesie 
na jednom pódiu hviezdy 
slovenského operného 
neba v podobe  Adriany 
Kučerovej, Jany Kuruco-
vej, Miroslava Dvorského, 
Dalibora Jenisa a Štefana 
Kocána. Festival sa tento 
rok uskutoční v hlavnom 
meste v dňoch 21. až 28. 
júna 2014. 
 Od vzniku festival počas 

72 večerov hostil viac ako 
250 slovenských a svetových 
umelcov a aj tento rok sľubuje 
pestrý hudobný program pre 
malých aj veľkých posluchá-
čov. V oblasti opery nadvia-
že na tradíciu operných gala, 
ktoré už tradične patria k vy-
vrcholeniu festivalu. V minu-
losti festival hostil umelcov 
ako sú Ramón Vargas, Dmitri 
Hvorostovsky, Sonya Yonche-
va, či Stefan Pop.
 Slovenskí operní umelci 

v sprievode Orchestra Viva 
Musica! pod taktovkou Mar-
tina Leginusa, súčasného hu-
dobného riaditeľa a šéfdiri-
genta pražskej Štátnej opery, 
uvedú známe i menej známe 
operné lahôdky z pera takých 
operných majstrov, akými boli 
Giuseppe Verdi, Gioacchino 
Rossini, či Giacomo Puccini. 
 Viva Musica! predstavuje 
jedinečný koncept moderné-
ho letného open-air festivalu, 
ktorého hlavnou myšlienkou 
je prezentovať klasickú hud-
bu netradičným spôsobom, 
na netradičných miestach 
a v netradičných kontextoch 
a rúcať tak mýty o tzv. „vzne-
šenej“ nude, ktorej by sa ľudia 
pri predstave klasickej hud-
by možno tak trochu obáva-
li... Tento rok bude festival 
v Starej tržnici, na Hlavnom 
námestí a na Západnej terase 
Bratislavského hradu.

(red, rl) 

28.Jún
Bratislavský

hrad

v i v a mus i ca . s k

Viva Opera!
Svetoznáme slovenské operné hviezdy         po prvýkrát spolu na jednom pódiu

   Dalibor 

Jenis
Adriana

Kučerová
 Štefan

Kocán
Jana

Kurucová
Miroslav

Dvorský

Predaj vstupeniek:TICKETPORTAL

Martinengova ulica – 
Staré 
Mesto 
Fe r d i n a n d 
Martinengo 
sa narodil v 
roku 1821 
v Záhrebe 
a zomrel v roku 1895 v Bra-
tislave. Bol  šermiarom a 
učiteľom. Hoci sa narodil v 
Chorvátsku, pochádzal zo 
starej talianskej rodiny, ktorej 
korene siahajú až do prelo-
mu prvého a druhého tisíc-
ročia. Už vo svojej mladosti 
sa prejavoval ako vynikajúci 
šermiar. Stal sa týmto svojím 
športovým umením známym 
po celej strednej Európe.  Fer-
dinand de Martinengo pôso-
bil v Bratislave okrem športu 
aj v iných oblastiach. V roku 
1867 založil prvý zbor dobro-
voľných hasičov. Angažoval 
sa v zavádzaní telesnej výcho-
vy do školského vyučovania. 
Sám vyučoval na Vyššej reál-
nej škole kráľovského slobod-
ného mesta Bratislava talian-
činu a gymnastiku. Založil aj 
Spolok na podporu chudob-
ných študentov bez rozdielu 
náboženstva. Za túto prácu 
ho ocenil cisár František Jozef 
I. viacerými vyznamenania-
mi. Najvýznamnejšie z nich 
sú Zlatý záslužný kríž a Ry-
tiersky rad. Pochovaný je na 
Ondrejskom cintoríne.

Miletičova ulica – Ružinov
Vojvodinský 
Srb, lite-
rát, politik, 
p o s l a n e c 
Uhorského 
snemu. Bol 
dva roky 
Štúrovým žiakom v Bratisla-
ve. Zastával sa práv národ-
ností v Uhorsku, niekoľko-
krát na sneme vystupoval v 
prospech Slovákov. V roku 
1868 v prejave pod názvom 
Otázka národnosti sa zastal 
Slovákov, aby mohli hovoriť 
rodnou rečou. Keď zatvorili 
Maticu slovenskú roku 1875, 
v sneme to ostro odsúdil.

Radlinského ulica – 
Staré Mesto
Andrej Ľudovít Radlinský sa 
narodil v roku 1817 v Dol-
nom Kubíne, zomrel v roku 
1879 v Kútoch. Bol slovenský 

rímskokatolícky kňaz, jazy-
kovedec, pedagóg, redaktor, 
fyzik, vydavateľ, náboženský 
spisovateľ, zakladateľ Spolku 
svätého Vojtecha, spoluza-
kladateľ Matice slovenskej. 
Pseudonym: Radolínsky. Štu-
doval na gymnáziu v Ružom-
berku, Kremnici a v Budíne. 
V roku 1836 – 1840 študoval 
kat. teológiu na univerzite v 
Pazmáneu vo Viedni, popri 
nej sa venoval aj štúdiu jazy-
kovedy a spoločenskovedným 
i exaktným predmetom An-
drej Radlinský značne prispel 
k vytváraniu slovenskej fyzi-
kálnej terminológie. V päť-
desiatych až sedemdesiatych 
rokoch 19. storočia svojimi 
všestrannými schopnosťami 
zasahoval do hospodárskeho 
a literárneho života a má ne-
zabudnuteľné zásluhy pri na-
pomáhaní rozvoja slovenské-
ho školstva, najmä pri jeho 
záchrane. Aktívne sa podieľal 
na slovenskom národnom 
politickom hnutí, zástanca 
spolupráce oboch konfesií, 
propagátor českej a sloven-
skej vzájomnosti, slavianofi l 
ako jazykovedec ovplyvnil 
vývoj a kodifi káciu spisovnej 
slovenčiny. Spoluzakladateľ 
Matice slovenskej.

Svätovojtešská ulica 
– Nové 
Mesto
V o j t e c h 
Pražský ale-
bo svätý 
Vojtech(* asi 
956 - † 997) 
bol druhý pražský biskup od 
roku 982. Pochádzal z rodu 
Slavníkovcov. Podľa tradície 
pokrstil prvého uhorského 
kráľa Štefana I., roku 993 za-
ložil prvý mužský kláštor v 
Čechách (Břevnovský kláš-
tor). Bojoval proti otrokár-
stvu, mnohoženstvu a alko-
holizmu. Počas misijnej cesty 
ho zabili 23. apríla pohanskí 
Prusi.Sv. 
 Jeho otcom bol slávny čes-
ký vladyka Slavník, matka sa 
volal Strezislava. Pochádzala 
zo slovanského rodu. Spo-
lu mali sedem synov. Meno 
„Vojtech“ znamená „útecha 
vojska“. V roku 981 sa Voj-
tech stal kňazom, vysvätil 
ho prvý pražský biskup Dě-
tmar. Keď potom roku 983 

biskup zomrel, za 
jeho nástupcu bol 
jednohlasne zvolený 
Vojtech. Vysvätili ho 
toho istého roku vo 
Verone v Taliansku. 
Bol veľmi skrom-
ným biskupom, spá-
val na holej zemi, 
niekedy pracoval aj 
v záhrade, staral sa o 
chudobných, o kňa-
zov. Hneď druhý rok 
svojho pôsobenia 
začal vizitovať svoju 
diecézu. Nekompro-
misne bojoval proti 

pohanským zvykom šľachti-
cov – sobáše medzi blízkymi 
príbuznými, mnohoženstvo, 
manželstvá kňazov, krvná 
pomsta, trhy v nedeľu, predá-
vanie zajatcov atď. 

(rl) 

Mestské lesy Bratislava
Cesta mládeže 4,831 01 Bratislava

Ponúkajú na prenájom formou 
verejnej obchodnej súťaže:

- Časť C KN p.č.19188/3 k.ú. Vino-
hrady o výmere 50 m2 na umiest-
nenie a prevádzkovanie bufetu 
s vonkajším sedením.
- Časť C KN p.č.19188/3 k.ú. Vino-
hrady o výmere 75 m2 na umiest-
nenie a prevádzkovanie trampolíny.
- Časť C KN p.č.19571/8 k.ú. Vino-
hrady o výmere 75 m2 na umiest-
nenie a prevádzkovanie trampolíny.
- Časť C KN p.č.19575/1 k.ú. Vino-
hrady o výmere 16 m2 na umiest-
nenie a prevádzkovanie stánku s 
predajom zmrzliny.
Podmienky obchodných verejných 
súťaží sú zverejnené na interne-
tovej stránke www.ba-lesy.sk a na 
úradnej tabuli magistrátu hlavného 
mesta SR Bratislavy.
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S bezpečným plynom ušetríte
Máme veľkú výhodu, zmluvne Vám zaručíme nižšie ceny 
ako dominantný dodávateľ pri spotrebe nad 2,1 MWh. 
Jednoduché objednanie na www.zse.sk/vyhodny-plyn.

Kompletná starostlivosť o Vašu domácnosť
Poskytujeme kompletné služby od dodávky elektriny cez 
opravu a úhradu nákladov pri poruche elektriny, plynu, kotla, 
spotrebičov alebo pri zabuchnutí vchodových dverí. Zľavy 
na elektrinu si môžete objednať na www.zse.sk/e-zlava.

Byť zákazníkom ZSE sa oplatí!

ZSE Asistuje
Odstránenie havárií a porúch kotla, elektriny, plynu, 
chladničky alebo práčky. Úhradu až do 150 EUR za Vás rieši 
ZSE.

ZSeFAKTÚRA
S elektronickou faktúrou získate prehľad o platbách 
za energie a každý mesiac môžete vyhrať 
eko darčeky. 

ZSE Klub
Odmeníme Vás za vernosť zľavami až do 35 % na kvalitné 
produkty a služby.

ZSE ProfiServis
Kompletné služby overených elektrikárov a plynárov 
za dostupné ceny. Naše partnerské spoločnosti sú zárukou 
spokojnosti a odbornosti.

Energetický certifikát
Je potrebný na kolaudáciu domu alebo pri predaji bytu. 
Objednajte si ho v ZSE a ušetríte až 100 EUR.

Revízie plynových zariadení
Kontrola plynového kotla alebo sporáka je dôležitá pre 
bezpečnosť Vašej rodiny. Dáme vám zľavu 30 %.

0850 111 555 | Kontaktné miesta | www.zse.sk

Spolu s Vami dokážeme rásť a zlepšovať sa 

solárna kvetina solárny stromček energetický balíček

Súťaž o skvelé eko darčeky
Vedeli ste, že...?
• Obyvateľ Slovenska ročne spotrebuje až 85 kg papiera. 

V Európskej únii je to 180 kg a v USA pripadá na obyvateľa 
dokonca až 300 kg papiera za rok.

• Recyklovaný papier vyžaduje o 64 % menej energie ako výroba 
papiera z buničiny. Navyše môže zachrániť veľa stromov. 

• Jeden strom môže za svojho života absorbovať z ovzdušia až 
tonu oxidu uhličitého.

• Vyrúbaním 1 dospelého stromu príde o kyslík viac ako 70 ľudí.

Výhody elektronickej faktúry
• Jednoduchá a bezplatná aktivácia na www.zse.sk/e-faktura,
• Elektronická faktúra je farebná,
• Máte šancu vyhrať eko darčeky,
• Chránite životné prostredie, 
• Ušetríte Váš čas.

Aktivujte si elektronickú faktúru od ZSE a každý mesiac hráte 
o eko darčeky.

Chráňte prírodu a ZSE Vás za to odmení. 
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personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

V nedeľu 13. apríla sa pobeží Národný beh 
DEVÍN – BRATISLAVA

Počas najbližšieho víkendu 
odštartuje už 67. ročník 

Národného behu DEVÍN – 
BRATISLAVA. Do 4. apríla sa 
záujemcovia o toto tradičné 
športové podujatie mohli pri-
hlásiť online. V týchto dňoch 
je to možné už iba osobne, a 
to v dňoch 10. - 11. apríla, vo 
vstupnej hale plavárne Pasien-
ky na Junáckej č. 4 v Bratisla-

ve. V deň pretekov sa už nebu-
de dať zaregistrovať. 

 Najstaršie atletické podu-
jatie na Slovensku odštartuje 
o 10:00 pod hradným bralom 
na Devíne. Profesionálni i 
rekreační bežci budú súťažiť 
celkovo v jedenástich kategó-
riách a sú pre nich pripravené 
dve trate:

trasa A: Hlavný beh, 
Devín – Bratislava - 11 625 m
trasa B: Malý Devín - beh 
pre deti do 15 rokov - 
cca 2 600 m (štart je pod 
Mostom Lafranconi)
 Cieľ je spoločný pre trasy 
A aj B v centre mesta Bratisla-
vy – Rázusovo nábrežie – pri 
Propeleri.

(bak)

Gurmán fest Bratislava 2014 
prináša sedem noviniek
Tohtoročný Gurmán 

fest sa uskutoční 
na Dostihovej dráhe v 
dňoch 30. mája až 2. 
júna 2014 a má prekva-
piť množstvom novi-
niek. Netradičné miesto, 
nový dátum a férovejšie 
vstupné pre návštevní-
kov patria medzi najväč-
šie zmeny tohto ročníka.
 Gurmán fest sa sťahuje 

z Medickej záhrady na Do-

stihovú dráhu. Zmena po-

skytuje festivalu zlepšenie 

možností parkovania, lepšiu 

dostupnosť MHD, možnosti 

pre viac stánkov s reštaurá-

ciami, viac miesta na sede-

nie, rozšírenie piknikovej 

zóny, umiestnenie štyroch 

pódií, či ďalších tematických 

oblastí - Svet vína, Škola 

varenia a La Patisserie. Ďal-

šími zmenami sú skorší 
termín konania festivalu 
a účasť až troch miche-
linovských šéfkuchárov. 
Prídu Lionel Levy, Jakob 
Jan Boerma a Jean Bap-
tiste „Mylord“. Organizá-
tori sľubujú, že svetová 
kuchárska špička svoji-
mi receptami vytrie zrak 
a najmä chuť.
 Štvrtou zmenou je 

vstupné, ktoré bude po pia-

tich rokoch upravené. Do-

teraz sa vstupné pri vstupe 

neplatilo, no v Gurmán 

šekoch (ofi ciálne platidlo na 

Gurmán feste) ľudia zaplati-

li aj organizačný poplatok. 

Pri kúpe viacerých Gurmán 

šekov však návštevník zapla-

til viac. Tento rok namiesto 

platenia poplatku v každom 

Gurmán šeku, budú návštev-

níci platiť iba raz pri vstupe. 

V cene vstupného budú mať 

návštevníci vlastný príbor, 

možnosť požičať si piknikové 

deky, či viac miest na sedenie 

na prírodných terasách, alebo 

aj bohatú festivalovú tombo-

lu. Ceny Gurmán šekov sa 
teda znížia z pôvodných 
12 eur na 10 eur.
 Ďalšou novinkou na Gur-

mán festivale je Gastrono-
mický kongres pre od-
borníkov, novinárov a 
fanúšikov. Bude sa konať v 

pondelok 2. júna od 10:00 do 

17:00 v hoteli Sheraton. Na 

podujatie je pozvaná svetová 

gurmánska špička, okrem už 

vyššie uvedených šéfkuchárov 

aj Jaroslav Židek, Michal Kon-

rád a Igor Čehy. Na festiva-
le ďalej pribudne Detská 
zóna, kde bude priprave-
ný bude trojdňový Deň 
detí s animátormi, hrami, 

detskou školou varenia či 
školou miešaných nápo-
jov. Poslednou zmenou sú 
lepšie Gurmán šeky. Vďaka 

partnerovi festivalu – Chèque 

Déjeuner - bude kvalita Gur-

mán šekov vyššia. Dôležité je, 

že budú obsahovať ochranné 

prvky, a tým sa môže predísť 

falšovaniu Gurmánov, ako sa 

to, žiaľ, v minulosti stalo.

 Tradičným sprievodným 

programom Gurmán festivalu 

bude aj galavečer udeľovania 

cien v gastronómii – 10. roč-
ník GURMÁN AWARD. Na 

podujatí sa odborná i laická 

verejnosť dozvie, ktoré reštau-

rácie, šéfkuchári, someliéri, 

či vinári boli na Slovensku za 

posledný rok najlepší.

 Podrobnejší program a 

ďalšie informácie o sviatku 

gurmánov prinesieme aj v na-

sledujúcom čísle.

(rl)

Preteky robotov Istrobot 2014 budú 26. apríla
Preteky robotov Istrobot 

budú v sobotu 26. apríla 
v Mlynskej doline na  Fakultu 
elektrotechniky a informatiky 
Slovenskej technickej univer-
zity v Bratislave.
 Desiatky robotov na jed-
nom mieste! Jeden deťom 
podá cukríky, druhý robí kli-
ky a zdvíha „činku“. Jeden sa 
zmestí do vrecka, druhý váži 
viac ako človek. Ďalší prete-
kajú v tom, ako rýchle dokážu 
prejsť bludisko či zozbierať 
plechovky. Podujatie Istrobot 

je tradičným stretnutím nad-
šencov robotiky zo Slovenska i 
zahraničia. Na Istrobote súťa-
žia roboty v kategóriách Sto-
pár, Myš v bludisku, V sklade 
kečupu a vo Voľnej jazde, 
kde kreativita nemá hranice. 
Minulý rok ju vyhrali poľskí 
študenti, ktorí priniesli pria-
teľskú myš domácu, túliacu sa 
k svojmu majiteľovi a hovo-
riaceho robota OmnIVOice. 
Rok predtým patrila kategória 
Slovákom. Martinčan Kamil 
Szabo zostrojil model vesmír-

neho robota Spirit, ktorý skú-
ma povrch Marsu. A študenti 
z Košíc zase záchranársky vr-
tuľník a pásového záchranné-
ho robota, ktorý dokáže obete 
vyhľadávať v sutinách. 
 Istrobot 2014 sa koná po-
čas víkendu Bratislava pre 
všetkých. Predpoludní od 
10:00 hod do 12:00 hod. sú na 
programe kvalifi kačné jazdy a 
popoludní od 14:00 do 16:00 
hod. fi nále tých najlepších.

(rl)
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